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1  Τα προνόμια των εμβολιασμένων, η αλληλεγγύη και
η δικαιοσύνη

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

891.89 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πιστοποιητικό εμβολιασμού

Τα προνόμια, 
η αλληλεγγύη 
και η δικαιοσύνη
Είναι σωστό να έχουν προνόμια 
οι εμβολιασμένοι; Μια δύσκολη 
συζήτηση έχει αρχίσει
σελίδα 3
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1  Τα προνόμια των εμβολιασμένων, η αλληλεγγύη και η δικαιοσύνη
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Τα προνόμια των εμβολιασμένων, 
η αλληλεγγύη και η δικαιοσύνη
Η δύσκολη συζήτηση για ίο τι θα μπορούν να κάνουν όσοι δεν έχουν ακόμη εμβολιαστεί

Τπς
ΚΑΚΗΣ ΜΠΑΛΗ

Ε
ίναι σωστό να έχουν προ
νόμια οι εμβολιασμένοι; 
Από την ημέρα που διαφά
νηκε ότι η επιστήμη έκανε 
το θαύμα της και ήταν θέμα χρόνου 
να πάρουν άδεια από τους οργανι

σμούς φαρμάκων τα εμβόλια για 
την Covid-19 -χθες πήρε και το πο- 
λυαναμενόμενο της Οξφόρδης- ξε
κίνησε κι αυτή η δύσκολη συζήτη
ση. Μεταξύ νομικών και γιατρών, 
φιλοσόφων και πολιτικών - όχι απα
ραίτητα μ’ αυτή τη σειρά. Μάλιστα, 
τη συζήτηση την έκαναν πιο συγκε
κριμένη δύο άνθρωποι των αερο
πορικών εταιρειών, τα αφεντικά της 
Qantas από την Αυστραλία και της 
Lufthansa από τη Γερμανία. Ο πρώ
τος είπε από τον Νοέμβριο ότι η 
εταιρεία του θα αλλάξει τον κανονι
σμό της ώστε να είναι υποχρεωτικό 
να δείχνουν όλοι πιστοποιητικό εμ
βολιασμού πριν από την επιβίβασή 
τους στα αεροπλάνα. Κι ο δεύτερος 
ότι για να ανέβει κανείς στο αερο
πλάνο, θα πρέπει ή να επιδείξει αρ
νητικό τεστ ή να έχει εμβολιαστεί.

Καθώς τα αεροπορικά ταξίδια 
έχουν μειωθεί στο ένα δέκατο -ίσως 
και παραπάνω-, μόνο λίγοι νομικοί 
έδωσαν σημασία στα περί αλλαγής 
κανονισμού. Και κάλεσαν την πο
λιτική να το ξανασκεφτεί. Ωστόσο, 
τις τελευταίες μέρες, που ξεκίνησαν 
οι εμβολιασμοί, άρχισαν να τίθε
νται και άλλα ερωτήματα: μπορούν 
να ανοίξουν τα σινεμά, τα μπαρ, τα 
ξενοδοχεία, τα εστιατόρια μόνο για 
τους εμβολιασμένους; Μπορεί ο 
κάθε μαγαζάτορας να ζητά πιστο
ποιητικό εμβολιασμού; Είναι νόμι
μο; Είναι ηθικό; Είναι μια κίνηση 
που ενθαρρύνει τον εμβολιασμό; 
Ή μήπως είναι μια κίνηση που τι
νάζει στον αέρα την αλληλεγγύη 
μεταξύ των γενεών, μεταξύ των ευ
άλωτων και των υγιών;

Όπως έχουν σήμερα τα πράγμα
τα, η υπογράφουσα, υγιής και κάτω 
των 60, που δεν είναι ούτε γιατρός, 
ούτε δασκάλα, ούτε ταμίας σε σού
περ μάρκετ -ούτε ανθυποστέλεχος 
της κυβέρνησης που αγαπάει τις 
σέλφι- θα πάρει σειρά να εμβολια
στεί μετά το Πάσχα. Και θα περιμέ
νει υπομονετικά, διότι αντιλαμβά
νεται πως πρέπει να προστατευ

τούν πρώτα αυτοί που το έχουν πε
ρισσότεροι ανάγκη: οι γέροι, οι άρ
ρωστοι, όσες και όσοι ασχολούνται 
μαζί τους και αυτοί που τους μήνες 
της καραντίνας έκαναν τη χώρα να 
δουλεύει, υποχρεωτικά με φυσική 
παρουσία.

Όμως η υπομονή εξαντλείται εύ
κολα όταν εμφανίζεται το αίσθημα 
της αδικίας. Και εξαντλείται ακόμη 
πιο εύκολα για τους νέους, που 
έχουν βάλει εδώ και μήνες τη ζωή 
τους στην κατάψυξη, αν και απει
λείται ελάχιστα, για να προστατέ
ψουν παππούδες και γιαγιάδες.

Οι Γερμανοί, που θέλουν όλα να 
είναι ρυθμισμένα μέχρι αηδιαστι
κής λεπτομέρειας, άκουσαν προ
χθές τον υπουργό Υγείας Γενς Σπαν 
να επεμβαίνει στη συζήτηση περί 
προνομίων για τους εμβολιασμέ
νους με ένα σαφέστατο «όχι»: 
«Πάρα πολλοί περιμένουν με αλλη
λεγγύη να εμβολιαστούν πρώτοι οι 
πιο ευάλωτοι. Και έχουν κάθε δι
καίωμα να αναμένουν αλληλεγγύη 
από τους εμβολιασμένους» είπε, ξε
καθαρίζοντας ότι μέχρι να έχουν 
όλοι τη δυνατότητα να εμβολια
στούν, δεν θα έχουν προνομιακή

μεταχείριση οι ήδη εμβολιασμένοι. 
Μάλιστα, η γερμανική Βουλή προ- 
τίθεται και να νομοθετήσει εάν χρει
αστεί ώστε να μην επιτρέψει αυτή 
την προνομιακή επιχείρηση από 
τον ιδιωτικό τομέα. Ο δημόσιος δεν 
πρόκειται να την προσφέρει.

Ο εμβολιασμός 
και ο λαϊκισμός

Στην Ελλάδα η συζήτηση αυτή 
δεν υφίσταται ή γίνεται μόνο σε επί
πεδο εντυπώσεων - και χυδαίας μι
κροπολιτικής. Από διάφορους που 
πουλάνε λαϊκίστικο φιλελευθερι
σμό και στην καλύτερη περίπτωση 
πιστεύουν ότι έτσι θα πείσουν τους 
δύσπιστους να εμβολιαστούν. Στη 
χειρότερη, τους είναι αδιάφορο.

Αν πιστέψει κανείς στις δημο
σκοπήσεις, στην Ελλάδα δεν είναι 
υψηλό το ποσοστό των αρνητών 
του εμβολίου. Το 94,2% του πλη
θυσμού (σύμφωνα με τη Metron 
Analysis) θεωρεί πως τα εμβόλια 
σώζουν ζωές. Ταυτόχρονα, η επι- 
φυλακτικότητα έναντι του εμβολί
ου -για διάφορους λόγους- κυμαί
νεται μεταξύ 18,5% και 35%. Για να 
πειστούν αυτοί οι επιφυλακτικοί,

χρειάζονται προσπάθεια και επιχει
ρήματα. Χρειάζεται να μπουν άν
θρωποι σαν τον Τσιόδρα μπροστά, 
επιστήμονες που μπορούν να μιλή
σουν λαϊκά και όχι πολιτικολογού- 
ντες που βαφτίζουν λαϊκισμό ό,τι 
δεν μπορούν να αντιμετωπίσουν.

Πάντως, ο υφυπουργός Ψηφια
κής Διακυβέρνησης Γιώργος Γε- 
ωργαντάς είπε χθες πως θα δίνεται 
η δυνατότητα σε όσους εμβολια
στούν να λαμβάνουν ένα πιστοποι
ητικό για δική τους χρήση μέσω 
μιας πλατφόρμας που θα τεθεί σε 
λειτουργία μέσα στον Ιανουάριο. 
Και συμπλήρωσε πως μέχρι αυτή 
τη στιγμή το εν λόγω πιστοποιητικό 
δεν προβλέπεται να ζητηθεί από 
κάποια άλλη υπηρεσία. Οι σχετικές 
αποφάσεις θα ληφθούν σε επίπεδο 
Ε.Ε., εν προκειμένω ευτυχώς, διό
τι στην Κομισιόν και στο Ευρωπαϊ
κό Συμβούλιο θα το σκεφτούν δύο 
φορές πριν προχωρήσουν σε μια 
κίνηση που μπορεί να εκπέσει στα 
δικαστήρια. Το «αποφασίζουμε και 
διατάζουμε» μπορεί να αρέσει 
στους Όρμπαν -και στον Χρυσο- 
χοΐδη-, αλλά δεν καλύπτεται από 
τον ευρωπαϊκό νομικό πολιτισμό...
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1  Φρένο στο «σόου» των εμβολιασμών
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

708.17 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΟΥΣ ΜΑΖΕΨΕ Ο ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΚΑΙ ΣΤΑΜΑΤΑΕΙ 
ΤΟ ΣΟΟΥΤΩΝ ΣΤΕΛΕΧΩΝ ΣΤΟ ΔΙΑΔΙΚΤΥΟ
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1  Φρένο στο «σόου» των εμβολιασμών
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Φρένο στο 
«σόου» ίων 
εμβολιασμών

Α
ποφασισμένοςνα περιφρου- 
ρήσειιο σύνολο των παραμέ
τρων της τιτάνιας επιχείρησης 
«Ελευθερία», ήτοι του μαζι
κού εμβολιασμού κατά του κορονοϊού, 
φέρεται ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μη- 

τσοτάκης, όπως διαφάνηκε από τη χθεσι
νή του παρέμβαση για τοντερματισμό του 
κατά προτεραιότητα εμβολιασμού των 
κυ βερνητικών στελεχών.

Γράφει ο
Σπύρος Μουρεήάτος

■sI mourelatos.sp@gmail.com

0 «θόρυβος», που προκλήθηκε στα 
μέσα κοινωνικής δικτύωσης για την επι- 
κοινωνιακή... υπερέκθεση κυβερνητι
κών στελεχών που έκαναντο εμβόλιο, 
απασχόλησε τον χθεσινό πρωινό καφέ 
στο Μέγαρο Μαξίμου, όπου και αποφα- 
σίστηκε ότι σε μια πολύ ευαίσθητη φάση 
του εγχειρήματος, όπως είναι το ξεκίνη
μά του, δεν πρέπει να διαμορφώνονται 
στους πολίτες -ιδίως σε αυτούς που δεν 
έχουν πειστεί ακόμα για την αναγκαιό
τητα του εμβολιασμού- αρνητικές προσ- 
λαμβάνουσες. Κατά συνέπεια, εξουσιο
δοτήθηκε η αναπληρώτρια κυβερνητική

εκπρόσωπος Αριστοτελία Πελώνη να 
γνωστοποιήσειλίγες ώρες αργότερα, 
μιλώντας σε ραδιοφωνικό σταθμό, ότι 
μεεντολήτου πρωθυπουργού σταμα
τούν οι κατά προτεραιότητα εμβολια
σμοί των κυβερνητικών στελεχών.

«0 συμβολισμόςτου θέματος εξαντ
λήθηκε στον εμβολιασμό του πρωθυ
πουργού καιτης πολιτικής και πολιτει
ακής ηγεσίας», σημείωσε χαρακτηρι
στικά η κυρία Πελώνη. Άφησε, δε, να 
αναδειχθεί η δυσφορία του κ. Μητσοτά- 
κη για τις σχετικές αναρτήσεις υπουρ
γών, ξεκαθαρίζοντας ότι «το Μέγαρο 
Μαξίμου αποδοκιμάζειτις πανηγυρικές 
αναρτήσεις υπουργών στα μέσα κοινω
νικής δικτύωσης με αφορμή τον εμβο
λιασμό τους». Προς άρσιν, πάντως, οι- 
ασδήποτε σύγχυσης επιχειρείται να 
προκληθεί στους πολίτες, αρμόδιες κυ
βερνητικές πηγές εξηγούσανχθες ότι 
έως τις 29 Δεκεμβρίου είχαν πραγματο
ποιηθεί 1.200 εμβολιασμοί, εκ των οποί
ων μόνο οι 66 αφορούσαν σε κυβερνητι
κούς και κρατικούς λειτουργούς. Συγ
κεκριμένα, πέντε ήταν εκπρόσωποι της 
πολιτειακής ηγεσίας και ένας εκπρόσω- 
ποςτης Εκκλησίας. Οι εμβολιασμοί έγι
ναν για συμβολικούς λόγους. Οι 42 ήταν 
κυβερνητικά στελέχη, οι 18 ένστολοι και 
οι εν λόγω εμβολιασμοί έγιναν για λό

γους συνέχειαςτου κράτους. Όπως δι
ευκρινίστηκε, εξάλλου, οι εναπομείναν- 
τες από τη λίστα των 1.128 κρατικών λει
τουργών, που κατάρτισε η γενική γραμ
ματεία της κυβέρνησης, θα εμβολια
στούν όπως προστάζει η προτεραιοποί- 
ηση της Εθνικής Επιτροπής Εμβολια
σμών.

Το Μέγαρο Μαξίμου 
αποδοκιμάζει τις πανηγυρικές 
αναρτήσεις υπουργών στα 
μέσα κοινωνικής δικτύωσης
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1  Χώροι εργασίας και λατρείας οι εστίες διασποράς
στην Κοζάνη

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

529.92 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Χώροι εργασίας 
και λατρείας οι εστίες 
διασποράς στην Κοζάνη
Μαζικές μεταφορές εργαζομένων, λίγα τεστ,
μη τήρηση μέτρων ασφαλείας οι βασικοί λόγοι που έχει ξεφύγει
ο αριθμός των κρουσμάτων στην περιοχή

Της
ΜΑΡΟγΛΑΣ ΠΛΗΚΑ

Θ
εσσαλονίκη: Το αυξη
μένο ιικό φορτίο που 
εμφανίζει η περιφερει
ακή ενότητα της Κοζά
νης, παρά το ολικό lockdown που 
ισχύει εδώ και περίπου ένα δε

καήμερο, προβληματίζει έντονα 
τις τοπικές αρχές και τους επιδη- 
μιολόγους, αφού δείχνει ότι κάτι 
δεν γίνεται σωστά και ο SARS- 
CoV-2 συνεχίζει να κυκλοφορεί 
δίνοντας συνεχώς νέες μολύν
σεις.

Σύμφωνα με παράγοντες της 
περιοχής, αυτό που παρατηρείται 
είναι ότι υπάρχουν συρροές κρου
σμάτων και ενοχοποιούν για τη 
συνεχή διασπορά του ιού χώρους 
εργασίας, χώρους λατρείας και 
κλειστές δομές. Όπως υποστηρί
ζουν, πολλοί/λες εργαζόμενοι συ
νεχίζουν να δουλεύουν κανονικά 
και καθημερινά μεταφέρονται στις 
δουλειές τους με λεωφορεία, ενώ 
κάποιες επιχειρήσεις δεν τηρούν 
ευλαβικά τα μέτρα προστασίας 
ούτε και κάνουν τεστ στους εργα

ζόμενους, με αποτέλεσμα αν κά
ποιοι είναι ασυμπτωματικοί φο
ρείς, να το μεταφέρουν και σε άλ
λους.

Αθροιστικά κρούσματα από 
τον ΕΟΔΥ

Πάντως, η συνέχιση του σκλη
ρού lockdown έχει προκαλέσει με
γάλο εκνευρισμό στην τοπική κοι
νωνία, καθώς δεν συνοδεύεται με 
κάποια μέτρα οικονομικής στήρι
ξης, ενώ χθες για ακόμη μια φορά 
αμφισβητήθηκαν τα επίσημα στοι
χεία του ΕΟΔΥ και μάλιστα από 
τον διοικητή του Μαμάτσειου Νο
σοκομείου Κοζάνης.

Ο Στέργιος Γκανάτσιος, σε συ
νέντευξη Τύπου που έδωσε για 
την επέκταση του νοσοκομείου, 
κληθείς να σχολιάσει την απόφα
ση για συνέχιση του ολικού 
lockdown σε Κοζάνη, Εορδαία 
και Βόιο, άφησε να εννοηθεί ότι τα 
52 κρούσματα που ανακοινώθη
καν από τον ΕΟΔΥ την περασμέ
νη Τρίτη και οδήγησαν και στη συ
γκεκριμένη απόφαση δεν ευστα- 
θούν, καθώς σ’ αυτά αθροίστηκαν 
σωρευτικά τα θετικά αποτελέσμα

τα των τεστ από την Πτολεμαΐδα 
που έγιναν το τριήμερο των Χρι
στουγέννων. «Τα νούμερα έτσι 
όπως δόθηκαν οδήγησαν, πιθα
νώς, και σε παραπλάνηση όσον 
αφορά την πληροφόρηση της κε
ντρικής υπηρεσίας» ανέφερε χα
ρακτηριστικά. Πρόσθεσε μάλιστα 
ότι από τα προχθεσινά στοιχεία 
έχουν εντοπιστεί 2 θετικά κρού
σματα στον Δήμο Κοζάνης και 10 
στον Δήμο Εορδαίας.

Οικονομική καταστροφή 
χωρίς στήριξη

Την ίδια ώρα, όλοι οι παραγω
γικοί και τοπικοί φορείς ζητούν 
από την κυβέρνηση να ενισχύσει 
οικονομικά επιχειρήσεις και εργα
ζόμενους, καθώς -όπως επισημαί
νει και το δημοτικό συμβούλιο με 
ψήφισμά του- «όλο το παραγωγι
κό δυναμικό της περιοχής βρίσκε
ται σε απόγνωση συνειδητοποιώ
ντας την επερχόμενη οικονομική 
καταστροφή» και για τον λόγο 
αυτό ζητά να δοθούν έκτακτες ενι
σχύσεις, αλλά και να στηριχθούν 
οι επιχειρήσεις για να διατηρη
θούν οι θέσεις εργασίας.
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1  Αποχαιρετισμός στο 2020: το γράμμα ενός
μαχόμενου γιατρού σε πτέρυγα COVID-19

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 2 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

571.83 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΘΗΝΑΪΚΑ PLUS

Επιμέλϊία: Μ ΑΡΓΑ PITA ΠοΥΡΝΑΡΑ

Αποχαιρετισμός στο 2020: το γράμμα ενός μαχόμενου γιατρού σε πτέρυγα COVID-19

Αγαπητή Μαργαρίτα,

Από τον περασμένο Σε
πτέμβριο η κλινική μαε δέχε
ται αποκλειστικά περιστατικά 
COVID-19. Η διοίκησή μαε πα
ραχώρησε άλλεε δύο νοσηλευτι- 
κέε πτέρυγεε και πια διαθέτου
με 63 κρεβάτια, ενώ παράλληλα 
συνεχίζεται η λειτουργία τηε 
μονάδαε λοιμώξεων για τουε 
οροθετικούε μαε. Δεν θα σου 
περιγράφω εδώ τον αγώνα των 
γιατρών και των νοσηλευτών. 
Νομίζω πωε εσείε, στον έξω κό
σμο, στον Απάνω Κόσμο, τον 
γνωρίζετε καλά - και είδα με 
μεγάλη χαρά το χριστουγεννιά
τικο φύλλο τηε «Κ» να αφιερώ
νεται στουε ήρωεε αυτήε τηε 
δυστυχισμένηε περιόδου. Πίσω 
από το ιατρικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό, όμωε, υπάρχουν οι 
χορείεε των ανώνυμων αγίων, 
των στρατευμένων (εξίσου, αλ
λά με ακόμη πιο σκληρέε συν- 
θήκεε) στον καλόν αγώνα. Αε 
σκεφτούμε τιε βοηθούε θαλά
μου, τουε τραυματιοφορείε, τιε 
τραπεζοκόμουε, τουε δρομείε, 
τουε τεχνολόγουε των εργαστη
ρίων και των τμημάτων απεικό- 
νισηε, τουε μεταφορείε βαρέων 
φορτίων (που έχουν να κουβαλή
σουν κάθε μέρα δεκάδεε λίτρα 
φυσιολογικών ορών και υγει
ονομικά υλικά παντόε είδουε), 
το φυλακτικό και το διοικητικό 
προσωπικό τηε γραμματειακήε 
υποστήριξηε. Αε σκεφτούμε ξε
χωριστά τιε καθαρίστριέε μαε, 
καθώε μοχθούν νύχτα-μέρα εκεί 
όπου και οι άγγελοι φοβούνται 
να αλαφροπατήσουν. Δεν είναι 
καθόλου εύκολο να υπομένειε 
την αποφορά των ούρων και την 
απολύμανση των βιολογικών 
υγρών σε χώρουε που δεν διαθέ
τουν ατμόσφαιρα μυροποιείου.

Η έκθεση ίου Αλέκου Κυραρίνη θα ανοίξει ξανά μειά την καραντίνα.

Τα έργα ίου Κυραρίνη έχουν θρησκευτικές επιρροές.

Ακόμη περισσότερο, όπωε 
πάντα, αε σκεφτούμε τουε αρ- 
ρώστουε (μήγαριε έχουμε άλλο 
στον νου μαε;). Η ιατρική μπο
ρεί να είναι ένα κράμα γνώσε
ων, εμπειρίαε και τέχνηε, αλλά 
το μέγιστον μάθημα που αποκο
μίζει κανείε είναι η σπουδή τηε 
ανθρώπινηε φύσηε και του με
γαλείου των ατελειών τηε. Η αρ
ρώστια κάνει τουε ανθρώπουε 
εγωκεντρικούε, αν και υπάρ
χουν ασφαλώε οι εξαιρέσειε. 
Οι χτυπημένοι από την παν

δημία, όμωε, είναι μια ειδική 
κατηγορία. Είναι εντελώε απο
μονωμένοι από τα αγαπημένα 
τουε πρόσωπα, έχουν συνήθωε 
πλήρη επίγνωση του μαρτυρί
ου τουε και αν επιδεινωθούν 
απότομα, θα χρειαστούν δια
σωλήνωση και μεταφορά στη 
μονάδα εντατικήε θεραπείαε.

Λίγο πριν συμβεί αυτό, όταν 
η δύσπνοια τουε κάνει να συ
ναισθάνονται το επερχόμενο 
τέλοε, όταν καταλαβαίνουν 
πωε ο χρόνοε τουε εδώ μπορεί

Ο Νίκος Παΐσιος αγαπάει την τέχνη όσο και την ιατρική.

να τελειώσει και να επιστρέ
φουν στην ποθεινήν πατρίδα, 
όταν το βλέμμα τουε αναρωτιέ
ται ικετευτικά καθώε οραματί
ζονται τη στάθμη του ζυγού 
και την ψυχοστασία, τότε θέ
λουμε να είμαστε δίπλα τουε. 
Και τότε, όλοε ο κόποε του προ
σωπικού, όλοε ο αγώναε, βρί
σκει το νόημά του. Την ερχό
μενη εβδομάδα θα ξεκινήσουν 
οι εμβολιασμοί στο νοσοκομείο 
μαε, και αε ελπίσουμε πωε 
αυτόε ο εφιάλτηε θα τελειώ

σει όσο πιο σύντομα γίνεται.
Ευχέε για τον καινούργιο 

χρόνο,
Ν. Π. Παΐσιοε

ΥΓ.: Ο κ. Παΐσιοε είναι παθο- 
λόγοε - λοιμωξιολόγοε, επιμε- 
λητήε Α' στην Α' Παθολογική 
Κλινική ΓΝΑ «Γ. Γεννηματάε» 
και επιμελητήε τηε έκθεσηε 
«ορατών τε και άοράτων», στην 
γκαλερί Citronne, στο Κολωνάκι.

athinaika@kathimerini.gr

Η έκθεση σιην γκαλερί Citronne εγκαινιάστηκε το φθινόπωρο.
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1  Οι επτά μόνιμες μεταβολές που επέφερε βίαια η
πανδημία

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 32 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

648.06 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Οι επτά μόνιμες μεταβολές 
που επέφερε βίαια η πανδημία
Από τον ενισχυμένο ρόλο των κρατών έως τη διεύρυνση του οικονομικού χάσματος

Οι υηάρχουσες έρευνες καταδεικνύουν πως σε περιόδους ύφεσης ο αυτοματισμός σημειώνει πρόοδο. Ετσι 
επιταχύνεται και παγιώνεται η χρήση των ρομπότ.

Συνήθως μεσολαβούν γενιέε ανά
μεσα σε μια κρίση όπωε αυτή ins 
πανδημίαε του κορωνοϊού και 
στην επομένη με ανάλογα ισχυ
ρό αντίκτυπο. Κρίσειε αυτήε τηε 
κλίμακαε, όμωε, συνήθωε προκα- 
λούν μόνιμεε και βαθιέε μεταβο- 
λέε στην παγκόσμια οικονομία. 
Κάποιεε από αυτέε που προκάλε- 
σε η πανδημία διακρίνονται ήδη 
πολύ καθαρά. Σχετικό ρεπορτάζ 
του Bloomberg προβλέπει πωε 
θα επιταχυνθεί και θα παγιωθεί η 
χρήση των ρομπότ, πωε οι υπάλ
ληλοι γραφείου θα παραμείνουν 
για πολύ καιρό στα σπίτια τουε, 
από όπου θα εργάζονται, ενώ θα 
διευρυνθεί η ανισότητα τόσο με
ταξύ χωρών όσο και μεταξύ κοι
νωνικών τάξεων στο εσωτερικό 
μιαε χώραε. Οι κυβερνήσετε θα 
διαδραματίζουν μεγαλύτερο ρό
λο στη ζωή των πολιτών, θα αυ
ξάνουν τιε δαπάνεε και θα οφεί
λουν πολύ περισσότερα χρήματα. 
Πιο αναλυτικά:

Ισχυρό κράτος
Το ισχυρό κρότοε θα επιστρέ

φει με διευρυμένο ρόλο, καθώε 
ξαναγράφεται σε άλλη βάση το 
κοινωνικό συμβόλαιο. Εγινε απο
δεκτό να παρακολουθούν οι Αρ- 
χέε πού πηγαίνουν οι άνθρωποι 
και ποιον συναντούν, αλλά και 
να πληρώνουν τουε μισθούε των 
εργαζομένων όταν οι εργοδότεε 
τουε δεν τα καταφέρνουν. Θε
σπίστηκε δίχτυ κοινωνικήε προ- 
στασίαε ακόμη και σε χώρεε στιε 
οποίεε έχουν κυριαρχήσει επί δε- 
καετίεε οι ιδέεε τηε ελεύθερηε 
αγοράε.

Ελλείμματα
Για να χρηματοδοτηθούν αυ

τέε οι παρεμβάσειε, οι κυβερνή- 
σειε ανά τον κόσμο δανείστηκαν 
και έφτασαν να εμφανίζουν από 
κοινού ελλείμματα ύψουε 11 τρίο, 
δολαρίων φέτοε, σύμφωνα με εκτι
μήσετε τηε McKimey & Co. Βρί
σκεται ήδη σε εξέλιξη δημόσι- 
οε διάλογοε γύρω από το πόσο 
μπορούν να συνεχιστούν αυτέε 
οι εκτεταμένεε δαπάνεε και πότε 
πρέπει να αρχίσουν οι φορολογού
μενοι να πληρώνουν τον λογαρια
σμό. Επικρατεί η αντίληψη ότι οι 
κυβερνήσειε έχουν πλέον περισ
σότερα περιθώρια ελιγμών για να 
αυξήσουν τιε δαπάνεε όταν ο πλη- 
θωρισμόε είναι σε χαμηλό επίπεδα 
και πρέπει να χρησιμοποιήσουν 
πιο επιθετικά τη δημοσιονομική 
πολιτική για να δώσουν ώθηση 
στιε οικονομίεε τουε.

Φθηνό χρήμα
Οι κεντρικέε τράπεζεε τυπώ-

Οι κυβερνήσεις 
ανά τον κόσμο 
δανείστηκαν 
και έφτασαν 
να εμφανίζουν από 
κοινού ελλείμματα 
ύφους 11 τρίο. δολ.

νουν διαρκώε χρήμα. Τα επι
τόκια βρίσκονται σε ιστορικό 
χαμηλό επίπεδα, ενώ έχουν επε
κταθεί τα προγράμματα ποσοτι- 
κήε χαλάρωσηε και περιλαμβά
νουν πλέον τιε αγορέε εταιρικών 
ομολόγων μαζί με το κρατικό 
χρέοε. Ο συνδυασμόε όλων αυ
τών έχει διαμορφώσει ένα το
πίο στο οποίο οι όροι χρηματο- 
δότησηε είναι οι χαλαρότεροι 
στην Ιστορία. Ωε εκ τούτου, 
έχει ακολουθήσει και ένα πυ- 
ρετώδεε κύμα επενδύσεων που 
έχει ενσπείρει προβληματισμό 
μεταξύ επενδυτών και αναλυ
τών. Η πολιτική των κεντρικών 
τραπεζών θα είναι δύσκολο να 
αλλάξει, όμωε, και ιδιαιτέρωε 
όσο υπάρχουν τόσα προβλήμα
τα στιε αγορέε εργασίαε. Η Ιστο
ρία μάε διδάσκει, άλλωστε, πωε 
οι πανδημίεε οδηγούν σε χα
μηλότερα επίπεδα τα επιτόκια

για αρκετό χρονικό διάστημα. 
Σύμφωνα με πρόσφατη έρευνα, 
25 χρόνια μετά την εκδήλωση 
μιαε πανδημίαε τα επιτόκια εί
ναι συνήθωε κάπου 1,5 εκατο
στιαία μονάδα χαμηλότερα από 
τα αναμενόμενα επίπεδά τουε.

Χρέος
Οι κυβερνήσειε πρόσφεραν πι

στώσετε για να κρατήσουν εται- 
ρείεε στη ζωή και βέβαια οι εται- 
ρείεε έσπευσαν να τιε αρπάξουν. 
Το αποτέλεσμα ήταν η εκτίναξη 
του εταιρικού χρέουε σε όλο τον 
ανεπτυγμένο κόσμο. Η Τράπεζα 
Διεθνών Διακανονισμών υπολο
γίζει πωε οι εταιρείεε εκτόε χρη
ματοπιστωτικού τομέα δανείστη
καν, μόνον το πρώτο εξάμηνο 
του 2020, ποσό ύψουε 3,3 τρίο, 
δολαρίων.

Εταιρείες «ζόμηι»
Πολλέε φορέε υπάρχει κίν- 

δυνοε οι κυβερνήσειε να προ
σφέρουν υπερβολική στήριξη σε 
επιχειρήσετε χωρίε καν να εξετά
ζουν ποιοε παίρνει τα χρήματα. 
Είναι η συνταγή για τη δημιουρ
γία εταιρειών «ζόμπι», που δεν 
μπορούν να επιβιώσουν στην 
ελεύθερη αγορά και διατηρού
νται στη ζωή με κρατικέε επι
δοτήσετε , με αποτέλεσμα να γί
νεται όλη η οικονομία εντελώε 
αντιπαραγωγική.

Χάσμα
Οι φτωχέε χώρεε που δεν 

έχουν τουε πόρουε για να προ
στατεύσουν τιε θέσειε εργασίαε 
και τιε επιχειρήσετε τουε ή να 
επενδύσουν σε εμβόλια, όπωε 
έκαναν οι πλουσιότερεε, θα χρει
αστεί αργά ή γρήγορα να «σφί
ξουν το ζωνάρι» ή να αντιμετω
πίσουν νομισματικέε κρίσειε και 
εκροέε κεφαλαίων. Η Παγκόσμια 
Τράπεζα έχει ήδη προειδοποιήσει 
πωε η πανδημία έχει δημιουργή
σει νέα γενιά ένδειαε και το ΔΝΤ 
προειδοποιεί πωε οι αναπτυσσό- 
μενεε χώρεε κινδυνεύουν να γυ
ρίσουν μία δεκαετία πίσω.

Ρομπότ
Οι υπάρχουσεε έρευνεε κατα

δεικνύουν πωε σε περιόδουε ύφε- 
σηε ο αυτοματισμόε σημειώνει 
πρόοδο. Στην πανδημία οι εται- 
ρείεε επέσπευσαν τη χρήση μη
χανών που μπορούν να ελέγξουν 
τουε φιλοξενουμένουε σε ξενοδο
χεία, να κόψουν σαλάτεε σε εστι
ατόρια ή να συγκεντρώσουν τα 
διόδια. Τα ψώνια μεταφέρθηκαν, 
άλλωστε, online. Οι καινοτομίεε 
αυτέε αναβαθμίζουν την παραγω
γικότητα των οικονομιών. Παράλ
ληλα, όμωε, δημιουργούν ένα νέο 
περιβάλλον και όταν θα μπορούμε 
να επιστρέφουμε ασφαλείε στον 
χώρο εργασίαε κάποιεε θέσετε δεν 
θα είναι πια εκεί.
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1  ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ: Οικονομική βαρυχειμωνιά
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 32 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

39.77 cm² Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ

Οικονομική
βαρυχειμωνιά
Η πανδημία έχει φέρει στα όριά 
τους και τα γερμανικά νοσοκομεία. 
«Υπάρχει ο κίνδυνος αδυναμίας 
πληρωμών. (...) Την άνοιξη όλοι 
χειροκροτούσαν τους 
εργαζομένους και τον χειμώνα δεν 
μπορούν να πληρωθούν οι μισθοί - 
δεν είναι δυνατόν να συμβαίνει 
αυτό. (...) Τα νοσοκομεία 
χρειάζονται βραχυπρόθεσμα 
ενίσχυση της ρευστότητας», 
γράφει η Koelner Stadt Anzeiger.
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1  Το κινεζικό εμβόλιο προτίμησε ο Ερντογάν
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

708.5 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το κινεζικό εμβόλιο προτίμησε ο Ερντογάν
Με το σκεύασμα της Sinovac θα ξεκινήσει ο εμβολιασμός στην Τουρκία- Σκεπτικισμός από την επιστημονική κοινότητα

Λίγο πριν από τις 6 τα χαράματα, αεροπλάνο της Turkish Airlines, προερχόμενο από το Πεκίνο, προσγειώθηκε στο 
αεροδρόμιο της Αγκυρας, μεταφέροντας 3 εκατ. δόσεων του εμβολίου.

Τα πρώτα φορτία κινεζικών εμβο
λίων κατά ins COVID-19 έφθασαν 
x0es στην Αγκυρα. Πρόκειται για 
το εμβόλιο Coronavac, ms ιδιω- 
τική$ εταιρεία$ Sinovac, η οποία 
εδρεύει στο Πεκίνο. Η Τουρκία 
δεν έχει ξεκινήσει ακόμη τον μα
ζικό εμβολιασμό των πολιτών ms 
και το γεγονό5 ότι επέλεξε το κι
νεζικό εμβόλιο cjs πρώτη επιλο
γή έγινε δεκτό με σκεπτικισμό εκ 
μέρου5 ms επιστήμονα^ κοινό- 
τητα5 και από μεγάλη μερίδα του 
πληθυσμού.

Λίγο πριν από xis 6 τα χαράμα
τα, αεροπλάνο ms Turkish Airlines 
προερχόμενο από το Πεκίνο προ
σγειώθηκε στο αεροδρόμιο ms 
Ayicupas, μεταφέροντα3 3 εκατ. 
δόσεων του εμβολίου. Συνολικά, 
αναμένονται 50 εκατ. δόσε-is του 
Coronavac, οι onoies αναμένεται 
να καλύψουν μεγάλο μέροε των 
αναγκών, σε μια χώρα 82 εκατ. 
κατοίκων. Επιπροσθέτου, η τουρ
κική κυβέρνηση έκανε μια παραγ
γελία ms τελευταία5 στιγμή3 για 
30 εκατ. δόσεΐ5 του εμβολίου των 
Pfizer-BioNTech, ενώ φιλοδοξεί να 
προωθήσει την εγχώρια παραγωγή 
του ρωσικού εμβολίου Sputnik V, 
ακόμη και να παρασκευάσει τουρ- 
κικήε επινόησηε σκεύασμα μέχρι 
την ερχόμενη άνοιξη.

Την περασμένη εβδομάδα, 
Τούρκοι ερευνητέ5 υποστήριξαν 
ότι σύμφωνα με to προκαταρκτι- 
K0s αναλύσει mus το εμβόλιο ms 
Sinovac έχει αποτελεσματικότη- 
τα 91,5%, δηλαδή ανάλογη με τα 
εμβόλια των Pfizer-BioNTech και 
ms Moderna, που έχουν πάρει το 
πράσινο cpcos από to υγειονομία 
αρχέε των ΗΠΑ (και ms Ε.Ε., για 
το πρώτο εξ αυτών). Ωστόσο, αντί- 
axoixes ανακοινώσει Βραζιλιάνων 
ερευνητών έκαναν λόγο για πολύ

Πενιχρά τα δεδομένα 
και αντιφατικές 
οι ανακοινώσεις 
για την αποτελεσματικό
τατα του Coronavac - 
50 εκατ. δόσεις αναμέ
νονται συνολικά.

χαμηλότερη αποτελεσματικότητα.
Επιστήμονε3 και έγκυρα μέσα 

ενημέρωσή πολλών χωρών επιση
μαίνουν ότι τα στοιχεία που έχει 
δώσει στη δημοσιότητα η Sinovac 
για την τελική φάση των κλινικών 
ερευνών ms είναι ελάχιστα και

ο api0pos των εν λόγω ερευνών 
πολύ piKpos. Κάτι ανάλογο ισχύει 
για το δεύτερο, πολλά υποσχόμε
νο κινεζικό εμβόλιο ms κρατικήε 
εταιρεία5 Sinopharm, σύμφωνα με 
χθεσινό ρεπορτάζ των New York 
Times. Η αντιπολιτευόμενη τουρ
κική ιστοσελίδα Ahval ανέφερε ότι 
τη διανομή του CoronaVac στη 
γειτονική χώρα έχει αναλόβει η 
εταιρεία Keymen, η οποία συνδέ
εται με την κυβέρνηση Ερντογάν.

Η Κίνα έχει επενδύσει πολλά 
στην κούρσα για την παρασκευή 
αποτελεσματικών εμβολίων, η 
οποία εξελίχθηκε σε αγώνα γοή
τρου ανάμεσα am μεγαλύτερες 
δυνάμει του κόσμου. Ηδη η Ιν
δονησία, η Χιλή, η Βραζιλία, η Σι

γκαπούρη και, βέβαια, η Τουρκία 
έχουν κλείσει συμφωνώ για το 
εμβόλιο ms Sinovac, ενώ σε καλό 
δρόμο βρίσκονται και οι διαπραγ- 
ματεύσειε ms Sinopharm με σει
ρά χωρών. Ωστόσο, η κοινή γνώ
μη σε πολλές χώρε$ εμφανίζεται 
επιφυλακτική έναντι των κινεζι
κών εμβολίων.

Προληπτικά μέτρα
Ο Omxuxos σκεπτικισμό3 ανά

γκασε to τουρκικά αρχέε να λά
βουν κάποια προληπτικό μέτρα. 
Onus ανακοίνωσε x0es ο υπουργόε 
Υγεία3, Φαχρετίν Κοτζά, ο εμβολι- 
aopos δεν θα ξεκινήσει νωρίτερα 
από τα μέσα Ιανουάριου, ώστε να 
μεσολαβήσουν επιπλέον έλεγχοι

για την αποτελεσματικότητα και 
την ασφάλεια του κινεζικού εμ
βολίου. Παρ’ όλα αυτά, εξέφρασε 
την πεποίθηση ότι τα εμβόλια που 
έφθασαν από την Κίνα σηματο
δοτούν «την αρχή του τέλου5 για 
mus axoxeivoOs xpovous που ζού- 
με». Ο Τούρκο$ αξιωματούχο3 διευ
κρίνισε ότι ο εμβολιασμός δεν θα 
καταστεί υποχρεωτικά για mus 
πολίτεε «επί του napovxos» και 
τόνισε ότι για κανένα λόγο δεν 
πρέπει να χαλαρώσει η εφαρμογή 
των στοιχειωδών προστατευτικών 
μέτρων, onuis είναι οι μάσκες και 
η τήρηση των αποστάσεων.

Εάν τα πράγματα δεν εξελι
χθούν κατ’ ευχήν, η Τουρκία θα 
αντιμετωπίσει πρόβλημα με τον 
εμβολιασμό, καθώε τα εμβόλια των 
Pfizer-BioNTech θα παραδίδονται 
τμηματικά καθ’ όλη τη διάρκεια 
του 2021, λόγω ms καθυστερη- 
μένηε παραγγελίας. Τα ελεγχό
μενα από την κυβέρνηση μέσα 
ενημέρωσε^ προσπαθούν να δι
ασκεδάσουν to εντυπώσει, συ
χνά επιμένοντα5 ότι το κινεζικό 
και το ρωσικό εμβόλιο, oncos επί- 
ans και εκείνο του Πανεπιστημίου 
ms Οξφόρδη, είναι πιο ασφαλή 
από εκείνα των Pfizer-BioNTech 
και Moderna, διότι στηρίζονται σε 
πιο παραδοσιακέ3, δοκιμασμένε5 
τεχνολογώ.

Πάνω από 2,17 εκατ. επιβεβαι
ωμένα κρούσματα ms COVID-19 
έχουν καταγραφεί στην Τουρκία, 
ενώ ο αριθμός των θυμάτων έχει 
ξεπεράσει ns 20.000. Η πρόσφα
τη εκτίναξη των κρουσμάτων ανά
γκασε την κυβέρνηση να επιβάλει 
αλυσιδωτό απαγορευτικά, σε εβδο
μαδιαία βάση, αν και το τελευταίο 
διάστημα υπήρξε επιβράδυνση 
στη διάδοση ms νόσου.

REUTERS, SABAH

Ισόβια
σε στρατηγούς
Δικαστήριο της Αγκυρας 
επέβαλε την ποινή της ισό
βιας κάθειρξης σε 92 άτο
μα, συμπεριλαμβανομένων 
πρώην στρατηγών και άλλων 
ανώτερων αξιωματούχων, 
κρίνοντας τους ενόχους για 
τις κατηγορίες που τους βά
ρυναν σχετικά με τη συμμε
τοχή τους στο αποτυχημένο 
πραξικόπημα της 15ης Ιου
λίου 2016, το οποίο στοίχισε 
τη ζωή σε περισσότερους 
των 250 ανθρώπους. Η δίκη 
αφορούσε στρατιωτικούς και 
άλλους κατηγορουμένους για 
συμμετοχή στο δίκτυο του αυ- 
τοεξόριστου στις ΗΠΑ ιερο
κήρυκα Φετουλάχ Γκιουλέν, 
το οποίο έχει ενοχοποιηθεί 
από τις στρατιωτικές αρχές 
για την απόπειρα πραξικοπή
ματος. Δώδεκα εκ των κατη
γορουμένων καταδικάστηκαν 
σε ισόβια κάθειρξη χωρίς τη 
δυνατότητα υπό όρους απε
λευθέρωσής τους. Περίπου 
292.000 άνθρωποι συνελή- 
φθησαν ως ύποπτοι για συμ
μετοχή στο δίκτυο Γκιουλέν 
και περί τις 100.000 από 
αυτούς συνεχίζουν να κρα
τούνται περιμένοντας δίκη. 
Τουρκικά δικαστήρια έχουν 
επιβάλει ποινές ισόβιας κά
θειρξης σε περισσότερους 
από 2.500. Τον περασμένο 
μήνα, δικαστήριο της Αγκυ
ρας καταδίκασε σε ισόβια κά
θειρξη 310 στρατιωτικούς.

REUTERS
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1105.07
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Βρετανία

Εγκρίθηκε 
το εμβόλιο 
της Οξφόρδης
Βιαστική απόφαση, 
λένε οι Γερμανοί
σελίδα 12

Βρετανία

Άδεια - εξπρές 
σε εμβόλιο 
ιης
AstraZeneca
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Τα εμβόλια στον αστερισμό 
του Brexit
Η κυβέρνηση της Βρετανίας ανακοίνωσε χθες την έγκριση του εμβολίου της AstraZeneca 
και του Πανεπιστημίου της Οξφόρδης, ενώ μόλις μία μέρα νωρίτερα ο Ευρωπαϊκός Οργανισμός 
Φαρμάκων δήλωνε ότι το εμβόλιο δεν είναι ακόμη έτοιμο προς χρήση

Του
ΜΙΧΑΛΗ
ΤΡΙΚΚΑ

0 μαζικός 
εμβολιασμός 

αντιπροσωπεύει 
τη βασική 

ελπίδα για άρση 
των τοπικών 

lockdown που 
έχουν 

εξαντλήσει τον 
πληθυσμό και 

εξασθενίσει 
σοβαρά τη 
βρετανική 
οικονομία

Α
κόμη και μετά τη συμφω
νία Λονδίνου - Βρυξελ
λών, η αντιπαράθεση για 
το Brexit συνεχίζει να δι
χάζει την Ευρώπη, με τα από νερά να 
παίρνουν ακόμη και την υπόθεση 

των εμβολίων. Ως θρίαμβο της «βρε
τανικής επιστήμης» παρουσίασε 
χθες ο Μπόρις Τζόνσον την έγκριση 
του εμβολίου του Πανεπιστημίου 
της Οξφόρδης από αρμόδιες αρχές, 
ενώ, αντιθέτως, πηγές των ευρωπαϊ
κών ρυθμιστικών αρχών χαρακτήρι
σαν την κίνηση βιαστική.

Μία μόλις μέρα αφότου ο εκτελε
στικός διευθυντής του Ευρωπαϊκού 
Οργανισμού Φαρμάκων (ΕΜΑ) δή
λωνε ότι το εμβόλιο της Astra 
Zeneca/Οξφόρδης δεν είναι ακόμη 
έτοιμο να λάβει την έγκριση της ευ
ρωπαϊκής ρυθμιστικής αρχής, το 
Λονδίνο ενέκρινε τη χρήση του για 
τη Βρετανία.

Σύμφωνα με την ανακοίνωση του 
βρετανικού υπουργείου Υγείας, η 
έγκριση δόθηκε έπειτα από τη διεξα
γωγή «εντατικών κλινικών δοκιμών 
και μιας σε βάθος ανάλυσης των δε
δομένων». Ο υπουργός Υγείας Ματ 
Χάνκοκ τόνισε ότι η έγκριση του εμ
βολίου προσφέρει μια διέξοδο από

την πανδημία ώς την άνοιξη, όταν θα 
έχουν ήδη εμβολιαστεί εκατομμύρια 
ευάλωτοι πολίτες.

Για ένα «πραγματικά καταπληκτι
κό νέο» και «θρίαμβο για τη βρετανι
κή επιστήμη» έκανε λόγο, από την 
πλευρά του, ο πρωθυπουργός Μπό
ρις Τζόνσον, ο οποίος δεν διστάζει 
να εμφανίσει την ταχεία έγκριση των 
εμβολίων στη χώρα του ως πρώτο 
απτό ευεργετικό αποτέλεσμα του 
Brexit για τους συμπατριώτες του. Η 
Βρετανία είχε γίνει άλλωστε και πάλι 
η πρώτη χώρα παγκοσμίως που ενέ- 
κρινε το εμβόλιο της αμερικανικής 
φαρμακευτικής Pfizer.

Δεν έλειψαν, βέβαια, και πάλι οι 
επικρίσεις για την κίνηση. Η Αντονέ- 
λα Βιόλα, καθηγήτρια Ανοσολογίας 
στο Πανεπιστήμιο της Πάδοβας, έκα
νε λόγο για ένα «κακό μήνυμα» που 
αποπροσανατολίζει. «Ο Ευρωπαϊκός 
Οργανισμός Φαρμάκων δηλώνει ότι 
τα δεδομένα είναι ανεπαρκή και η 
βρετανική ρυθμιστική αρχή (MHRA) 
δίνει έγκριση. Ενώ δεν υπάρχει αμφι
βολία για την ασφάλεια του εμβολίου, 
η αποτελεσματικότητα είναι ασαφής 
και τα πολλά λάθη και οι ανακοινώ
σεις έχουν περιπλέξει την ερμηνεία 
των δεδομένων» σημείωσε.

Μόλις την Τρίτη, πηγές του ΕΜΑ 
ανέφεραν ότι η ευρωπαϊκή ρυθμιστι
κή αρχή δεν είναι σε θέση να εγκρί
νει το εμβόλιο της AstraZeneca και 
του Πανεπιστημίου της Οξφόρδης 
τον Ιανουάριο, καθώς οι παρασκευ
αστές δεν έχουν ακόμη υποβάλει τη 
σχετική αίτηση.

Όλα αυτά προκάλεσαν νέα παρέμ
βαση του Βερολίνου, που, όπως και 
στην περίπτωση της έγκρισης του εμ
βολίου της Pfizer, έσπευσε να στείλει 
το σήμα για επίσπευση των διαδικα
σιών. Ο Γερμανός υπουργός Υγείας 
Γενς Σπαν ζήτησε να υπάρξει «άμεση 
και ενδελεχής εξέταση» του εμβολί
ου της AstraZeneca από τον ΕΜΑ, 
επιπλέον της αναμενόμενης έγκρι
σης του εμβολίου της Moderna.

Παράλληλα, ο ΚλάουςΤσίχουτεκ, 
επικεφαλής του ινστιτούτου Paul 
Ehrlich, υποστήριζε πως, χάρη στη 
«συνεχόμενη αξιολόγηση» της απο- 
τελεσματικότητας του εμβολίου της 
AstraZeneca από τις αρμόδιες ευ
ρωπαϊκές αρχές, η απόφαση για την 
έγκριση θα μπορεί να ληφθεί σχεδόν 
αμέσως μετά την υποβολή της αίτη
σης.

Το εμβόλιο της AstraZeneca θα 
αρχίσει να χρησιμοποιείται από τις 4

πληρότητα 
στις εντατικές
Ποσοστό πληρότητας
114% στις μονάδες εντατικής 
θεραπείας του Λονδίνου, με τις 
αρχές να μεταφέρουν ήδη 
ασθενείς από τη βρετανική 
πρωτεύουσα στο Γιόρκσάίρ και 
να εξετάζουν σχέδια για να 
στηθούν στρατιωτικές σκηνές 
έξω από τα νοσοκομεία. Η 
Βρετανία είναι μια από τις 
χώρες που έχει πληγεί 
περισσότερο από την πανδημία. 
Οι νεκροί από την Covid-19 
ξεπερνούν ήδη τους 71.500, 
ενώ τα κρούσματα έχουν 
εκτοξευτεί τις τελευταίες 
εβδομάδες με την εμφάνιση της 
νέας μετάλλαξης του ιού που 
τον καθιστά πιο μεταδοτικό.
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Ιανουάριου στη Βρετανία, η οποία 
έχει ήδη παραγγείλει 100 εκατομμύ
ρια δόσεις. Για τη συντηρητική κυ
βέρνηση του Μπόρις Τζόνσον, η 
οποία επικρίνεται σφοδρά για τη 
διαχείριση της κρίσης του κορωνοϊ- 
ού, το νέο εμβόλιο αποτελεί στοίχη
μα. Ο μαζικός εμβολιασμός αντι
προσωπεύει τη βασική ελπίδα για 
άρση των τοπικών lockdown που 
έχουν εξαντλήσει τον πληθυσμό και 
εξασθενίσει σοβαρά τη βρετανική 
οικονομία.

Ελπίδες για μαζικό εμβολιασμό 
του πληθυσμού της χώρας του μέχρι 
τον Απρίλιο εξέφρασε χθες και ο 
Ιταλός πρωθυπουργός Τζουζέπε 
Κόντε. «Θεωρώ ότι μέχρι τον Απρί
λιο θα έχουν εμβολιαστεί 10 εκα
τομμύρια Ιταλοί. Ο εμβολιασμός 
δεν θα γίνει υποχρεωτικός, αλλά 
εκτιμώ ότι τελικά θα αποφασίσει να 
κάνει το εμβόλιο ένα απολύτως ικα
νοποιητικό ποσοστό πολιτών», τό
νισε.

Τέλος, στις ΗΠΑ, 45χρονος νο
σηλευτής διαγνώσθηκε θετικός 
στην Covid-19 περισσότερο από μία 
εβδομάδα αφότου έκανε το εμβόλιο 
της Pfizer για τον κορωνοϊό, μετέ
δωσε το ABC News.
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η \ ΕΝΤΟΛΗ ΜΕΡΚΕΛ
■/

& Τρέξτε τώρα και το εμβόλιο της 
AstraZeneca που ενέκρινε η Βρετανία!
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Η Γερμανία πιέζει για έγκριση νέου εμβολίου
Πίεση προς την Ευρωπαϊκή Ένωση ασκούν η Γερ

μανία και η καγκελάριος Άνγκελα Μέρκελ προκει- 
μένου να δώσει γρήγορα την έγκρισή της στο εμβό
λιο κατά του Covid-19 που έχουν αναητύξειτο Πανε
πιστήμιο της Οξφόρδης και η AstraZeneca. Χθες η 
Βρετανία έγινε η πρώτη χώρα στον κόσμο που έδω
σε την έγκρισή της για το συγκεκριμένο εμβόλιο κα
τά του κορονοϊού.

Η Γερμανία έχει κάθε λόγο να «καίγεται». Χθες 
κατέγραφε άλλο ένα θλιβερό ρεκόρ, καθώς για 
πρώτη φορά από το ξέσπασμα του κορονοϊού η χώ
ρα κατέγραψε πάνω από 1.000 θανάτους (για την 
ακρίβεια 1.129) μέσα σε μόλις 24 ώρες. Συνολικά 
έχουν υηοκύψει εξαιτίας της νόσου που προκαλεί ο

κορονοϊός32.107 άνθρωηοιστη Γερμανία, αφότου 
ενέσκηψε η πανδημία στη χώρα μέχρι χθες. Την 
Κυριακή άρχισε στη Γερμανία η εκστρατεία εμβο
λιασμού και πρώτοι στη σειρά προτεραιότητας βρέ
θηκαν οι φιλοξενούμενοι σε οίκους ευγηρίας, οι 
πολίτες άνω των 80 ετών και το ιατρικό και νοση
λευτικό προσωπικό.

Χθες ο πρωθυπουργός της Βρετανίας Μπόρις 
Τζόνσον δήλωσε ότι η έγκριση του εμβολίου είναι 
«πραγματικά καταπληκτικό νέο. θρίαμβος για τη 
βρετανική επιστήμη». Η εξέλιξη αυτή βρίσκεται στη 
σκιά της απόφασης του Ευρωπαϊκού Μηχανισμού 
Φαρμάκων, ο οποίος απεφάνθη ότι τα δεδομένα εί
ναι ανεπαρκή, καθώς δεν υπάρχει θέμα ασφαλείας

για το εμβόλιο, ωστόσο είχε τεθεί θέμα αποτελε- 
σματικότητας.

Για να λήξει αυτή η εκκρεμότητα, η εταιρεία ανα
κοίνωσε χθες ότι το εμβόλιό της έχει αηοτελεσματι- 
κότητα 80% για διάστημα τριών μηνών μεταξύ των 
δύο δόσεων. Έτσι, λίγη ώρα αργότερα η Γερμανία, 
όπως ακριβώς συνέβη και στις 15 Δεκεμβρίου στην 
περίπτωση του εμβολίου της Pfizer, άρχισε να πιέζει 
στην κατεύθυνση της επίσπευσης της έγκρισης εκ 
μέρους των Βρυξελλών ώστε να πολλαπλασιαστούν 
οι εμβολιασμοί. Ωστόσο, ο Ευρωπαϊκός Μηχανι
σμός Φαρμάκων ανακοίνωσε ότι δεν είναι σε θέση 
να παράσχειτηνέγκριση στο εμβόλιο, καθώς δεν 
έχει υποβληθεί η σχετική αίτηση.
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• Η πρόεδρος ins ΕΙΝΑΠ 

Μαιίνα Παγώνη σια «ΝΕΑ»
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ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ «ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ»

«Στόχος να πειάξουμε 
ns μάσκες τον Σεπτέμβριο»
Μαιίνα Παγώνη σια «ΝΕΑ»: Eos ία μέσα Ιουνίου θα έχει εμβολιαστεί to 60% ίου πληθυσμού. 
Επειτα θα μπορούν να κλείσουν ραντεβού πολίτες που δεν ανήκουν oils ευπαθείς ομάδες 
με στόχο ίο φθινόπωρο να έχει δημιουργηθεί ένα ασφαλές «τείχος ανοσίας»

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Τ
ον Σεπτέμβριο θα έχουμε τε
λειώσει όλοι με τους εμβολια
σμούς και θα έχουμε πετάξει τις 
μάσκες»: Αυτή είναι η εκτίμηση και η ελπί

δα που εκφράζει την τελευταία ημέρα του 
χρόνου η Ματίνα Παγώνια, συντονίστρια 
διευθύντρια της Γ’ Παθολογικής κλινικής 
του Νοσοκομείου «Γ. Γεννηματάς» και πρό
εδρος της Ενωσης Ιατρών Νοσοκομείων 
Αθήνας - Πειραιά (ΕΙΝΑΠ).

Μιλώντας στα «ΝΕΑ» τονίζει την πεποί
θηση ότι έως τα μέσα του ερχόμενου Ιου
νίου θα έχει εμβολιαστεί περίπου το 60% 
του πληθυσμού. Επειτα και σύμφωνα με τον 
σχεδιασμό της εκστρατείας «Ελευθερία», θα 
μπορούν να κλείσουν ραντεβού στα εμβο- 
λιαστικά κέντρα πολίτες νεότερης ηλικίας 
που δεν ανήκουν στις ευπαθείς ομάδες με 
στόχο το φθινόπωρο να έχει δημιουργηθεί 
ένα ασφαλές «τείχος ανοσίας».

Η ίδια αντλεί την αισιοδοξία της (και) από 
το γεγονός ότι «οι γιατροί είναι συνειδητο
ποιημένοι, γνωρίζουν τους κινδύνους, ξέ
ρουν ότι αντιμετωπίζουν έναν μολυσματι
κό και επιθετικό ιό και είναι βέβαιο ότι θα 
εμβολιαστούν. Αντίστοιχα, σκοπός μας εί
ναι να ενημερώσουμε τους ασθενείς μας, 
καθώς η συντριπτική πλειονότητα αυτών 
ακολουθούν κατά γράμμα τις οδηγίες μας».

Εν τω μεταξύ, το βλέμμα όλων είναι στραμ
μένο στην επικείμενη έγκριση (εκτός απρο
όπτου) του εμβολίου της Moderna και σε 
δεύτερο χρόνο της Οξφόρδης (με βιομη
χανικό εταίρο την AstraZeneca). Και αυτό 
διότι εφόσον ανάψει το πράσινο φως για 
την κυκλοφορία τους στη Γηραιό Ηπειρο 
από τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό Φαρμάκων 
(ΕΜΑ) θα ξεκινήσει αμέσως και η τροφοδο
σία της χώρας με επιπλέον δόσεις, διασφα
λίζοντας έτσι την ομαλή διεκπεραίωση της 
επιχείρησης «Ελευθερία».

Πιο συγκεκριμένα και με βάση τη συμφω
νία της Ευρωπαϊκής Ενωσης με τις εταιρεί
ες Pfizer/BioNTech, αναμένεται να έχουν 
παραδοθεί έως τα τέλη Ιανουάριου 419.250 
δόσεις και έως τέλος Φεβρουάριου άλλες 
333.450 δόσεις.

Με τον τρόπο αυτό εξασφαλίζεται η πρώ
τη φάση της επιχείρησης που προβλέπει 
τον εμβολιασμό των υγειονομικών στο ΕΣΥ 
(περίπου 60.000 εργαζόμενοι), των γιατρών 
στον ιδιωτικό τομέα, αλλά και των ωφε- 
λουμένων και των υπαλλήλων στις Μονά
δες Φροντίδας Ηλικιωμένων (συνολικά πε
ρί τους 40.000).

Το... πλεόνασμα δόσεων που προκύπτει 
επιτρέπει το τελευταίο δεκαήμερο του Ια
νουάριου να ξεκινήσει ο εμβολιασμός στον 
γενικό πληθυσμό με πρώτη προτεραιότητα

Είπε
«Οι γιατροί είναι 
συνειδητοποιημένοι, 
γνωρίζουν τους κινδύνους, 
ξέρουν ότι αντιμετωπίζουν 
έναν μολυσματικό και 
επιθετικό ιό και είναι βέβαιο 
ότι θα εμβολιαστούν»

«Σκοηόβ pas (os γιατροί είναι να 
ενημερώσουμε tous ασθενείβ pas, 
καθώβ η συντριπτική πλειονότητα 
αυτών ακολουθούν κατά γράμμα tis 
οδηγίεβ pas» λέει η Ματίνα Παγώνη

τους ηλικιωμένους, αλλά και τους ασθενείς 
με σοβαρά νοσήματα (καρκινοπαθείς, με- 
ταμοσχευμένους και αιμοκαθαρουμένους).

Σύμφωνα δε με τα στοιχεία του υπουργεί
ου Υγείας, η δεύτερη φάση του σχεδίου θα 
ξεκινήσει με τον εμβολιασμό 85.000 πολι
τών άνω των 75 ετών.

Εν τω μεταξύ, έως το τέλος Μάρτιου θα 
έχουν παραληφθεί συνολικά από τις Pfizer/ 
BioNTech τουλάχιστον 1.255.800 δόσεις. Ση
μειώνεται μάλιστα ότι ο αριθμός αυτός θα 
αυξηθεί καθώς η ΕΕ κατέληξε την Τρίτη σε 
συμφωνία για αγορά επιπλέον 100 εκατομ
μυρίων δόσεων.

ΔΙΠΛΗ ΑΝΑΣΑ. Παράλληλα, διπλή «ανά
σα» αναμένεται να φέρει η έγκριση των εμ
βολίων της Moderna και της AstraZeneca. Η 
έγκριση του δεύτερου εμβολίου από τον Ευ
ρωπαϊκό Οργανισμό Φαρμάκων αναμένε
ται να λάβει χώρα στις 6 Ιανουάριου ύστε
ρα από σχετική γνωμοδότηση, γεγονός που 
θα τροφοδοτήσει την Ελλάδα με επιπλέον 
240.000 δόσεις, εξασφαλίζοντας τη συνέχι
ση της δεύτερης φάσης των εμβολιασμών 
στους ηλικιωμένους πολίτες και τις ευπα
θείς ομάδες από τον Μάρτιο και μετά.

Το «κλειδί» για την επιτυχία της επιχεί
ρησης, ώστε να μην υπάρχουν καθυστε
ρήσεις στην ανοσία του πληθυσμού, είναι 
το εμβόλιο της AstraZeneca καθώς εφόσον 
λάβει την έγκριση για την κυκλοφορία του 
στην Ευρώπη, τότε η Ελλάδα θα παραλά- 
βει ποσότητες που θα καλύψουν σημαντι
κές ανάγκες.

Ειδικότερα και όπως αποκάλυψε ο γενικός 
γραμματέας του υπουργείου Υγείας για την 
Πρωτοβάθμια Φροντίδα Μάριος Θεμιστο
κλέους, «οι παραδόσεις - αν εξελιχθούν όλα 
σύμφωνα με το σχέδιο - αφορούν 500.000 
δόσεις στο τέλος Ιανουάριου, 800.000 δό
σεις τον Φεβρουάριο, 1,5 εκατομμύριο τον 
Μάρτιο και 2,2 εκατομμύρια τον Απρίλιο».

Οι επικείμενες εγκρίσεις περισσότερων 
εμβολίων δεν απαντούν όμως μόνο σε πο
σοτικά προβλήματα, αλλά και σε επιχειρη
σιακές δυσκολίες. Και αυτό διότι το εμβό
λιο mRNA-1273 της εταιρείας Moderna μπο
ρεί να φυλάσσεται μεταξύ +2°C και +8°C (σε 
αντίθεση με τον Pfizer/BioNTech που συντη
ρείται σε βαθιά κατάψυξη) και μάλιστα πα
ραμένει σταθερό στις ανωτέρω θερμοκρα
σίες για έως και 30 ημέρες, σε θερμοκρα
σία δωματίου για έως 12 ώρες και στην κα
τάψυξη στους -20°C για έως και έξι μήνες.

Το εμβόλιο AZD1222 του Πανεπιστημίου 
της Οξφόρδης και της AstraZeneca επίσης 
μπορεί να διατηρηθεί και να μεταφερθεί 
στους -20°C. Υπενθυμίζεται, τέλος, ότι η ΕΕ 
έχει συνάψει συμφωνίες και με τις εταιρεί
ες Sanofi, Johnson & Johnson και CureVac.



17;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Εγκληματική αμέλεια για την ψυχική υγεία
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Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ» ΨΥΧΙΑΤΡΩΝ ΓΙΑ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ ΔΟΜΕΣ

Εγκληματική αμέλεια 
για την ψυχική υγεία

Ψυχίατροι απ' όλη την Ελλάδα παρουσίασαν την εξόχως προβληματική κατάσταση 
που επικρατεί στον κλάδο τους · Με δράσεις αλληλεγγύης προσπαθούν να καλύψουν, 
όσο μπορούν, τα κενά της πρωτοβάθμιας περίθαλψης και να αντιμετωπίσουν 
την κρατική αδιαφορία για την ψυχική υγεία

Σιπνεποχή ms πανδημίας που η ανάγκη για παροχή υπηρεσιών ψυχικήs υγείας είναι ακόμα 
μεγαήύχερη, η κυβέρνηση προτιμά να ενισχύσει ious κατασταήτικούς μηχανισμούς του κράτους, 
παρά ναμεριμνήσει για τη δημιουργία πρωτοβάθμιων ψυχιατρικών δομών

ην εξόχως προβληματική κατάσταση 
που επικρατεί στον τομέα της ψυχικής 
υγείας παρουσίασαν οι εισηγητές του 
δεύτερου φόρουμ με θέμα «Covid-19: 
Ψυχιατρική Μεταρρύθμιση & Κοινω
νική Αλλαγή», το οποίο διοργάνωσε η 
Εταιρία Κοινωνικής Ψυχιατρικής «Π. 
Σακελλαρόπουλος» στη μνήμη του 
γνωστού καθηγητή Παιδοψυχιατρικής 
Παναγιώτη Σακελλαρόπουλου.

Η απουσία της πρωτοβάθμιας περί
θαλψης, η ανάγκη δημιουργίας νέων 
δομών στην κοινότητα και η πορεία της 
ψυχιατρικής μεταρρύθμισης είναι με
ρικές όψεις της τρέχουσας κατάστασης 
οι οποίες απασχόλησαν τις εργασίες 
του φόρουμ. Αρκετοί εισηγητές έστι
ασαν στις επιπτώσεις της πανδημίας 
στα παιδιά που βιώνουν τις έκτακτες 
συνθήκες χωρίς σχολείο, φίλους, κοι
νωνικότητα σε μια κατακερματισμένη 
κανονικότητα, επισήμαναν την ανάγκη 
δημιουργίας παιδοψυχιατρικών κοινο
τικών δομών, στάθηκαν στην ιδιαίτερη 
δοκιμασία των νέων ανθρώπων που, 
αντί να ανοίξουν τα φτερά τους, υπο
χρεώνονται στην κοινωνική απομόνω
ση χωρίς επαφή και άγγιγμα καθώς και 
στις συνέπειες που βιώνονται ήδη με 
διαταραχές στους έφηβους τις οποίες οι 
οικογένειες αδυνατούν να αντιμετωπί
σουν. Αλλοι επιστήμονες αναρωτήθη
καν για το τι μας επιφυλάσσει το μέλ
λον, καθώς ήδη το παρόν βιώνεται ως 
συλλογικό τραύμα. Δεν έλειψαν και οι 
κριτικές προσεγγίσεις για την επιστη
μοσύνη που συμφύρεται με την εξου
σία, καθώς η έκτακτη ανάγκη γίνεται 
ο κανόνας λόγω Covid που συνυπάρχει 
μαζί με τις σκοπιμότητες οι οποίες τον 
αξιοποιούν.

Ψυχίατροι από όλη την Ελλάδα εξέ
θεσαν τις δυσκολίες των τηλεδιασκέψε
ων ειδικά σε αγροτικές περιοχές όπου 
δεν υπάρχει εύκολη σύνδεση στο διαδί
κτυο, έγινε λόγος για την περιορισμένη 
πρόσβαση σε βασικές υπηρεσίες των 
ευάλωτων ομάδων αλλά και την επιδεί
νωση της ψυχικής υγείας σε ευρύτερα 
τμήματα του πληθυσμού λόγω της οικο
νομικής και υγειονομικής ανασφάλειας 
από τον «αόρατο εχθρό», τον φόβο για 
το σήμερα και το άγχος για το τι θα ακο
λουθήσει έναν κόσμο χωρίς επαφή και 
επικοινωνία.

Εκτέθηκαν οι συνθήκες για το πώς 
βίωσαν οι λήπτες των υπηρεσιών υγεί
ας τη νέα πραγματικότητα της αποξέ
νωσης, όπως αυτοί στα προστατευό- 
μενα διαμερίσματα καθώς έξι στα δέκα 
οικοτροφεία δεν είχαν δωρεάν ίντερνετ 
ώστε να εξασφαλιστούν οι δίαυλοι επι
κοινωνίας με τους οικείους τους, βιώνο- 
ντας έτσι μια μεγαλύτερη απομόνωση.

Πολλοί αντέταξαν στην εγκληματική 
κρατική αμέλεια την αλληλεγγύη και τη 
χρήση των δυνατοτήτων της τεχνολο
γίας, ώστε να γίνουν περισσότερο προ- 
σβάσιμες οι υπηρεσίες, να προσεγγί
σουν και να πλαισιώσουν όσους έχουν 
ανάγκη, «εκτρέποντας τις άμυνες ώστε 
να βγούμε πιο δυνατοί». Περισσότερες 
από 100.000 κλήσεις είχε λάβει η ειδική 
πενταψήφια Τηλεφωνική Γραμμή Ψυ- 
χοκοινωνικής Υποστήριξης 10306 από 
τις 4/4/2020 που τέθηκε σε λειτουργία 
ώς τα τέλη Οκτωβρίου του τρέχοντος 
έτους, όπου αποτυπώθηκε ο φόβος και 
η αγωνία για τον ιό και για το αύριο από 
τους καλούντες αλλά και η ανάγκη επι
κοινωνίας λόγω της απομόνωσης, με

το 50% όσων καλούσαν στη γραμμή να 
έρχονται για πρώτη φορά σε επαφή με 
υπηρεσίες ψυχικής υγείας.

Ωστόσο η διαχείριση του τραύματος 
και των απωλειών φέρνει με δραματι
κό τρόπο στο προσκήνιο τα ζητήματα 
επιβίωσης του κόσμου που δοκιμάζεται 
καθημερινά έχοντας φτάσει στα όριά 
του, θέτοντας επιτακτικά την ανάγκη 
ανάπτυξης των υπηρεσιών ψυχικής 
υγείας για όλον τον πληθυσμό σε μια 
χώρα που τη χαρακτηρίζει η απουσία

*
Πάνω από 100.000 κλήσεις έχει 
λάβει η γραμμή Ψυχοκοινωνικής 
Υποστήριξης 10306 στην οποία οι 
καλούντες αποτυπώνουν τον φόβο, 
την αγωνία για την πανδημία και 
το μέλλον, ενώ το 50% απευθύνθηκε 
για πρώτη φορά σε υπηρεσία 
ψυχικής υγείας

πρωτοβάθμιας ψυχιατρικής υγείας, με 
το κόστος να βαραίνει δυσανάλογα τις 
λαϊκές τάξεις που στον αγώνα της επι
βίωσης είναι καθημερινά εκτεθειμένες 
στον κίνδυνο του ιού.

Μπροστά σε αυτή την άνευ προη
γουμένου υγειονομική κρίση, που απο
δίδεται με εμπόλεμους όρους σε ό,τι 
αφορά τις συνέπειές της προκειμένου 
να δικαιολογηθούν τα επιβαλλόμενα 
μέτρα αλλά με όρους προσωπικής ευθύ
νης όταν έρχεται η ώρα καταλογισμού 
των κυβερνητικών παραλείψεων, η κυ
βέρνηση, αντί να ενισχύσει την Υγεία 
σε έμψυχο δυναμικό και υποδομές, 
ενισχύει τους κατασταλτικούς μηχανι
σμούς ώστε ο μαζικός εγκλεισμός να 
φαντάζει αναπόφευκτος. Εγκλεισμός 
ο οποίος όχι μόνο πέφτει βαρύς στους 
ώμους των ευάλωτων, αλλά καθιστά εύ
θραυστο ολάκερο τον πληθυσμό. Εκτός 
από το ιικό φορτίο στα λύματα που 
εξετάζονται, ανιχνεύονται επίσης και 
αυξημένες ποσότητες ψυχοφαρμάκων, 
αγχολυτικών και αντικαταθλιπτικών, 
φανερώνοντας ότι ο κόσμος δοκιμά
ζεται στις συνθήκες εγκλεισμού εκδη
λώνοντας αγχώδεις και καταθλιπτικές 
διαταραχές. Οι λόγοι δεν λείπουν: μο
ναξιά, οικονομικά προβλήματα, φόβος. 
Οσο για την ένδεια των δομών; Η ίδια η 
πολιτεία, διά της αρμόδιας εκπροσώπου 
της, παραδέχτηκε ότι μόνο το 25% βρί
σκει πρόσβαση στις υπηρεσίες υγείας.

Ανάγκη για συνεργασία
Διόλου τυχαία ανάμεσα στις κεντρι

κές προτάσεις που αναδύθηκαν στη 
διάρκεια των εργασιών του φόρουμ 
είναι η ανάγκη συνεργασίας και συ- 
στράτευσης όλων των επαγγελματιών, 
ανεξαρτήτως του χώρου από τον οποίο 
προέρχονται, στον κοινό αγώνα για τη 
διασφάλιση της παροχής υψηλής ποι
ότητας υπηρεσιών ψυχικής υγείας για 
όλους τους πολίτες, ώστε να ενισχυθεί η 
ψυχική ανθεκτικότητα. Ιδιαίτερα τώρα, 
που με την πανδημία ο εξωτερικός κό
σμος μοιάζει απειλητικός και οι σχέ
σεις, που αποτελούν ακρογωνιαίο λίθο 
της ψυχικής υγείας, περιορίζονται, με 
τα κοινωνικά δίκτυα να διαδραματίζουν 
σημαντικό ρόλο στην ανάπτυξη δράσε
ων αλληλεγγύης και υποστήριξης.

Ανάμεσα σε άλλα ως σημαντικές 
πηγές ενδυνάμωσης αναδείχτηκαν 
η τέχνη και ο Πολιτισμός, αλλά και η 
εφαρμογή επιτυχημένων μοντέλων 
στον χώρο της ψυχικής υγείας όπως η 
Ψυχιατρική Περίθαλψη στο Σπίτι του 
Ασθενή (ΨΠΣΑ) και οι Κινητές Μονά
δες Ψυχικής Υγείας, ενώ διατυπώθηκε 
η ευχή να αρθούν οι διχασμοί μεταξύ 
του δημόσιου και του μη κερδοσκοπι
κού ιδιωτικού «τρίτου τομέα», ώστε να 
μην εμποδίζεται με τη γραφειοκρατία 
των θεσμικών οργάνων η συνεργασία 
των διαφορετικών δομών, κοινοτικών 
και ενδονοσοκομειακών.

Τονίστηκε, τέλος, η επιθυμία για 
την καλλιέργεια ενός κλίματος εμπι
στοσύνης, δέσμευσης και συμμετοχής: 
«Είμαστε όλοι στην ίδια μεριά και όλοι 
ατενίζουμε το μέλλον με αγωνία για το 
τι θα μας φέρει», όπως ειπώθηκε χαρα
κτηριστικά.
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Η ΑΝΑΖΩΠΥΡΩΣΗ 
ΤΩΝ ΚΡΟΥΣΜΑΤΩΝ 
ΣΤΗΝ ΕΥΡΩΠΗ 
ΔΕΙΧΝΕΙ ΤΙ ΠΡΕΠΕΙ 
ΝΑ ΠΡΑΞΕΙ Η 
ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΠΑ 
ΝΑ ΑΠΟΦΥΓΈΙ ΤΟ 
ΤΡΙΤΟ ΚΥΜΑ

Η ΠΑΝΔΗΜΙΑ ΒΡΙΣΚΕΤΑΙ ΑΚΟΜΗ ΜΠΡΟΣΤΑ

Τ
α στοιχεία για την εξέλιξη της πανδημίας τόσο 
στην Ελλάδα όσο και στην υπόλοιπη Ευρώπη δεί
χνουν ότι τα δύσκολα βρίσκονται ακόμα μπροστά 
μας. Παρά to γεγονός όχι συμπληρώνουμε σχεδόν δύο 

μήνες καραντίνας ο αριθμός των κρουσμάτων μειώθηκε 
σε σχέση με τον Νοέμβριο αλλά όχι στον βαθμό που 
περίμεναν οι επιστήμονες.

ΑΚΟΜΗ δυσκολότερη είναι η κατάσταση σε ό,τι αφορά 
τον αριθμό των διαοωληνωμένων, που αποτυπώνει και 
τις αντοχές του συστήματος υγείας. Η μείωση του δείκτη 
αντοχών του ΕΣΥ είναι βραδεία της τάξης του 10% σε 
εβδομαδιαία βάση ενώ ο αριθμός των ανθρώπινων απω
λειών διευρύνεται σε ημερήσια βάση αλλά τουλάχιστον 
με μικρότερο ρυθμό από τις εφιαλτικές προηγούμενες 
εβδομάδες.

ΚΑΤΑ συνέπεια, δεν συγχωρείται εφησυχασμός, όταν 
μάλιστα πανεπιστημιακοί ερευνητικοί φορείς των Ηνω
μένων Πολιτειών εκτιμούν ότι ο αριθμός των θυμάτων 
στην Ελλάδα μπορεί να φτάσει τον Απρίλιο έως και τις 
18.000 εάν δεν τηρηθούν πιστά τα μέτρα που προτείνει 
η Επιστημονική Επιτροπή. Βλέποντας τα όσα συμβαίνουν 
στις περισσότερες χώρες της Ευρώπης διαπιστώνουμε 
ότι έχει διαμορφωθεί ένα αρνητικό κλίμα συνολικά, το 
οποίο πρέπει να αποφύγουμε.

Η ΓΕΡΜΑΝΙΑ χθες κατέγραψε ρεκόρ θυμάτων με 
1.100 νεκρούς μέσα σε 24 ώρες, παρά το γεγονός ότι 
π Μέρκελ έχει θέσει τη χώρα σε καραντίνα εδώ και 15 
ημέρες. Ο Γάλλος υπουργός Υγείας προειδοποίησε ότι 
μπορεί γρήγορα να βρεθούμε μπροστά στο τρίτο κύμα

της πανδημίας ενώ ακόμα και στην Κύπρο καταγράφηκαν 
πάνω από 900 κρούσματα, αριθμός υπερβολικά μεγάλος 
σε σχέση με τον πληθυσμό του νησιού. Είναι σαφές ότι η 
πανδημία βρίσκεται παντού και ο κίνδυνος είναι μεγάλος 
αν αναλογιστούμε ότι ο χειμώνας στη χώρα ουσιαστικά 
θα γίνει αντιληπτός τους επόμενους δύο με τρεις μήνες 
λόγω της αισθητής πτώσης της θερμοκρασίας.

ΤΟ ΠΑΡΗΓΟΡΟ είναι ότι ξεκινά το πρόγραμμα των εμ
βολιασμών, μέχρι το τέλος Ιανουάριου θα έχουν εμβολι
αστεί πάνω από 220 χιλιάδες υγειονομικοί και άλλοι πο
λίτες σε ευάλωτες κατηγορίες ενώ έως το τέλος Μαρτίου 
ο αριθμός αυτός θα πλησιάζει το 1,5 εκατομμύριο.

ΟΜΩΣ δεν είναι αρκετός ο εμβολιασμός προκειμένου να 
αναχαιτισθεί σε αυτή τη φάση η πανδημία. Χρειάζεται η 
πιστή τήρηση των μέτρων αλλά ταυτόχρονα απαιτούνται 
αποφασιστικές κινήσεις από την πλευρά της κυβέρνη
σης ώστε να μη βρεθούμε μετά τις γιορτές μπροστά σε 
ένα βουνό προβλημάτων το οποίο θα οδηγήσει σε νέο 
αυστηρότερο κλείσιμο της οικονομίας με δραματικές 
επιπτώσεις και για τις επιχειρήσεις και για τους εργα
ζομένους.

Η ΙΣΟΡΡΟΠΙΑ είναι δύσκολη αλλά η δημόσια υγεία 
έχει τον πρώτο και τελευταίο λόγο. Για αυτό χρειάζονται 
αποφάσεις με σύνεση και για τα σχολεία και για τον 
εμπορικό κόσμο ώστε να μην υπάρξει αναζωπύρωση του 
ιού και ταυτόχρονα προετοιμασία της κρατικής μηχανής 
ώστε να περιορισθούν οι απώλειες όσο είναι δυνατόν 
στην πραγματική οικονομία, με τη λήψη μέτρων στήριξης 
για τα νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις.
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1  Χορηγία για «ζωντανό» φάρμακο
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

258.47 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

► ► «ΕΛΛΑΔΑ 2021» ΓΙΑ ΚΟΡΟΝΟΪΟ

Χορηγία για «ζωντανό» φάρμακο
ΣΤΗ ΧΟΡΗΓΙΑ ιπς έρευνας για ιη δημιουργία 
ενός «ζωντανού» φαρμάκου κατά του κορονοϊού, 
που πραγματοποιείται οτην Αιματολογική Κλινική 
του Νοσοκομείου «Παπανικολάου» της Θεσσαλο
νίκης, προχώρησε η Επιτροπή «Ελλάδα 2021». Η 
ανακοίνωση έγινε σε τηλεδιάσκεψη που πραγματο
ποιήθηκε ανάμεσα στη διοίκηση του νοσοκομείου, 
την ερευνητική ομάδα της Αιματολογικής Κλινικής 
και την πρόεδρο της Επιτροπής «Ελλάδα 2021», 
Γιάννα Αγγελοπούλου-Δασκαλάκη.

Σύμφωνα με τους ερευνητές, τα Τ-λεμφοκύτταρα 
αποτελούν την άμυνα του οργανισμού μας έναντι 
των λοιμώξεων από διάφορους ιούς. Οπως έδειξε 
η προκλινική έρευνα, ασθενείς των οποίων ο οργα
νισμός πολλαπλασιάζει τα ειδικά για τον κορονοϊό 
Τ-λεμφοκύτταρα αντεπεξέρχονται με καλά αποτε
λέσματα στη νόσο, ενώ, αντιθέτως, ασθενείς που 
δεν μπορούν να τα πολλαπλασιάσουν οδηγούνται

συχνά στις ΜΕΘ ή μπορεί και να καταλήξουν. Η ελ
ληνική ομάδα στοχεύει στο να δώσει στους ασθε
νείς που δεν αναπτύσσουν τη δική τους άμυνα μια 
έτοιμη, φυσική ανοσία. Ετσι, πήραν αίμα από τους 
αναρρώσαντες δότες και από αυτό καλλιέργησαν 
κορονοειδικά Τ-λεμφοκύτταρα, τα οποία φαίνεται, 
στο εργαστήριο, να είναι αποτελεσματικά.

«Η έρευνά σας ανοίγει δρόμους και δημιουρ
γεί μια χρήσιμη παρακαταθήκη. Και αυτός ήταν ο 
βασικός λόγος που θελήσαμε να τη στηρίξουμε. 
Είναι μια επιστημονική προσπάθεια που εφόσον 
ευοδωθεί, όπως δείχνουν τα μέχρι τώρα αποτελέ
σματα, θα ενταχθεί στο οπλοστάσιό μας εναντίον 
της πανδημίας και θα μας επιτρέψει να θωρα
κιστούμε, ως κοινωνία, ακόμα περισσότερο - σε 
συνδυασμό φυσικά με το εμβόλιο», σημείωσε η 
πρόεδρος της Επιτροπής, Γιάννα Αγγελοπούλου- 
Δασκαλάκη.
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1  «Απολύμανση» του αέρα στις...φωλιές του
κορονοϊού

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 22 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

873.19 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΙΔΙΚΕΣ ΣΥΣΚΕΥΕΣ ΙΟΝΙΣΜΟΥ ΣΕ ΣΠΙΤΙΑ ΚΑΙ ΓΡΑΦΕΙΑ ΟΠΟΥ ΔΕΝ ΑΝΟΙΓΟΥΝ ΠΑΡΑΘΥΡΑ ΣΥΝΙΣΤΟΥΝ ΟΙ ΕΙΔΙΚΟΙ

«Απολύμανση» του αέρα 
στις... φωλιές του κορονοϊού

ΛΕΩΝΙΔΑ ΚΑΛΛΙΔΩΝΗ
lkallidonis@e-typos.com

αλυσίδα με
τάδοσης του 
νέου κορονο- 
ϊού δεν σπάει 

στη χώρα μας, καθώς υπάρχει αλλη
λεπίδραση ανάμεσα στους εργασια
κούς χώρους και την ενδοοικογενει- 
ακή διασπορά», ανακοίνωσαν πριν 
από λίγες ημέρες οι επιδημιολόγοι 
του ΕΟΔΥ. Το γεγονός αυτό δείχνει 
ότι η μετάδοση του κορονοϊού γίνε
ται στους κλειστούς χώρους, όπου 
περνάμε τις περισσότερες ώρες της 
ημέρας: στα σπίτια και στη δουλειά 
μας. Γι’ αυτό και έχει πολύ μεγάλη 
σημασία να φροντίζουμε να δια
τηρούνται καθαρά, τόσο ως προς 
τις επιφάνειες όσο και ως προς τον 
αέρα που αναπνέουμε.

Σταγονίδια και αερισμός 
Αν μη τι άλλο, έχει αποδειχθεί ότι 
π μεγαλύτερη διασπορά του κο- 
ρονοϊού συμβαίνει με την εισπνοή

μολυσμένων σωματιδίων που τον 
περιέχουν. Τα σταγονίδια αυτά δεν 
εκπέμπουν μόνο οι πάσχοντες από 
τη λοίμωξη C0VID-19, αλλά και οι 
ασυμπτωματικοί φορείς του κορο- 
νοϊού. Η εκπομπή του ιού γίνεται 
με την ομιλία, το τραγούδι, το βήχα, 
το φτάρνισμα, ακόμα και με την 
αναπνοή, σύμφωνα με αλλεπάλ
ληλες μελέτες που έχουν πραγμα
τοποιηθεί σε όλο τον κόσμο τους 
τελευταίους μήνες.

Τη σημασία του καθαρού αέρα 
στους εσωτερικούς χώρους, ιδί
ως το χειμώνα που τα παράθυρα 
μένουν κλειστά, υπογραμμίζουν 
Ελληνες και ξένοι ειδικοί. Οπως 
αναφέρει η αμερικανική Υπηρε
σία Περιβαλλοντικής Προστασί
ας (Environmental Protection 
Agency, ΕΡΑ), ο καλός αερισμός 
των χώρων έχει ζωτική σημασία 
για την προστασία από τους ιούς. 
Οταν, όμως, αυτός δεν είναι εφι
κτός χωρίς να υπονομεύεται η 
εσωτερική θερμοκρασία ή τα επί
πεδα υγρασίας, καθώς και όταν 
υπάρχει αυξημένη ατμοσφαιρική

ρύπανση, οι φορητές συσκευές κα
θαρισμού του αέρα μπορεί να είναι 
«ιδιαιτέρως χρήσιμες», τόνισε.

Η σωστή χρήση των ιονιστών 
μπορεί να μειώσει την 
«κινητικότητα» του ιού 
Σύμφωνα με την ΕΡΑ, οι συσκευές 
καθαρισμού και απολύμανσης του 
αέρα είναι σχεδιασμένες να καθα
ρίζουν τον αέρα σε ένα δωμάτιο ή 
ενιαίο χώρο. Οι συσκευές αυτές δια
θέτουν εξελιγμένες τεχνολογίες και, 
όταν χρησιμοποιούνται σωστά, μπο
ρούν να μειώσουν τους εσωτερικούς 
ρύπους, συμπεριλαμβανομένων των 
ιών που μεταδίδονται με τον αέρα. 
Φυσικά πρέπει να συνδυάζονται και 
με τα υπόλοιπα μέτρα προστασίας, 
όπως η καλή απολύμανση των χε
ριών και των επιφανειών και, αν 
πρόκειται για εργασιακούς χώρους, 
με χρήση προστατευτικής μάσκας 
προσώπου.

Στη χώρα μας. όπως και στις 
περισσότερες ευρωπαϊκές χώρες, 
κυκλοφορούν στο εμπόριο ιονι- 
στές-απολυμαντές καθαριστές με

καινοτόμα τεχνολογία υδροξυλίων 
που μιμείται τη φύση για να κατα
στρέφει τα παθογόνα στοιχεία στο 
εσωτερικό περιβάλλον. Οι συσκευές 
αυτές δεν ανακυκλώνουν τον αέρα, 
αντίθετα απελευθερώνουν σε αυ
τόν υδροξύλια που στοχεύουν τους 
αερομεταφερόμενους μικροοργα
νισμούς και τους εξουδετερώνουν, 
αποτρέποντας έτσι τη διασπορά των 
παθογόνων μικροοργανισμών.

Αν λοιπόν για κάποιον λόγο 
δεν μπορεί κάποιος να ανοίγει τα 
παράθυρα του σπιτιού του πολλές 
φορές την ημέρα, ώστε να ανανε
ώνει τον αέρα, η χρήση φορητών 
συσκευών καθαρισμού και απολύ
μανσης του αέρα μπορεί να συμ- 
βάλει στην προστασία από τον νέο 
κορονοϊό.

Οι συσκευές απολύμανσης 
του αέρα «πιάνουν» όσα 
ξεφεύγουν από τις μάσκες 
Τη σημασία του εξαερισμού και 
του καθαρισμού αέρα εσωτερι
κών χώρων στην αποτελεσματική 
αντιμετώπιση της C0VID-19 επι-

σήμανε πρόσφατα -και μάλιστα με 
επιστολή της και προς τον πρω
θυπουργό, τον υπουργό Υγείας 
και τον πρόεδρο του ΕΟΔΥ- και 
η Εταιρεία Νοσημάτων Θώρακος 
Ελλάδος (ΕΝΘΕ).

Οπως εξηγεί η ΕΝΘΕ, τα μέτρα 
που έχουν ληφθεί μέχρι σήμερα 
(όπως η τήρηση φυσικών απο
στάσεων, το πλύσιμο των χεριών, η 
αποφυγή συνωστισμού και η χρήση 
μάσκας προσώπου) είναι όλα στη 
σωστή κατεύθυνση. Ωστόσο, η χρή
ση μάσκας προσώπου έχει πολλά 
πλεονεκτήματα, αλλά και περιορι
σμούς. Αν και οι μάσκες είναι πολύ 
αποτελεσματικές στο φιλτράρισμα 
σωματιδίων μεγαλύτερων από 5 
μικρόμετρα, η αποτελεσματικότητά 
τους μειώνεται στο 50% ή ακόμα 
λιγότερο για μικρότερα σωματίδια, 
ακόμη και αν ένα άτομο φοράει τη 
μάσκα σφιχτά. Μια διαρροή μόλις 
2% στη μάσκα προσώπου μειώνει 
την αποτελεσματικότπτα αφαίρε
σης σωματιδίων σε επίπεδα χαμη
λότερα ακόμη και από 50%. Ο πλέ
ον αποτελεσματικός τρόπος για να 
μειωθούν δραστικά οι συγκεντρώ
σεις ακόμη και πολύ μικρών σω
ματιδίων σε εσωτερικούς χώρους 
είναι ο εξαερισμός, σε συνδυασμό 
με τη χρήση φορητών καθαριστών 
αέρα (portable air purifiers).

Αναβάθμιση των φίλτρων 
αέρα, ιδίως στα γραφεία 
Οσον αφορά τους χώρους γραφεί
ων, τόσο η ΕΡΑ όσο και η Αμερι
κανική Εταιρία Μηχανικών Θέρ
μανσης, Ψύξης και Κλιματισμού 
(ASHRAE) συνιστούν να γίνει 
αναβάθμιση των φίλτρων αέρα με 
τη μέγιστπ δυνατή αποτελεσματι
κότατα που είναι συμβατή με το 
εκάστοτε σύστημα. Συνιστούν επί
σης να γίνει έλεγχος της θέσης των 
φίλτρων, ώστε να αποφευχθούν 
τυχόν διαρροές.

Ενίσχυση της ασφάλειας με 
ιονιστές και σωστή ροή του 
αέρα
Ωστόσο, εάν δεν είναι εύκολο να 
επιτευχθεί επαρκής αερισμός και 
φιλτράρισμα του αέρα, π ΕΡΑ και 
η ASHRAE συνιστούν να χρησι
μοποιούνται συμπληρωματικά 
φορητές συσκευές καθαρισμού 
και απολύμανσης του αέρα. Η ροή 
του αέρα, όμως, πρέπει να κατευ- 
θύνεται με τρόπο ώστε ο αέρας να 
μη διέρχεται από άτομο σε άτομο 
και να μειωθεί το ενδεχόμενο με
ταφοράς σταγονιδίων μεταξύ των 
εργαζομένων. Και πάλι, η χρήση 
των συσκευών αυτών πρέπει να 
συνδυάζεται με τα άλλα μέτρα 
προστασίας, για να επιτυγχάνεται 
η μέγιστπ δυνατή αποτελεσματι
κότατα. Ο
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1  Ανακαίνισαν τη ΜΕΘ και πέταξαν τα άχρηστα υλικά
στον Γαλλικό ποταμό

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,19 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

261.18 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ανακαίνισαν 
τη ΜΕΘκαι πέταξαν 

τα άχρηστα 
υλικά στον 

Γαλλικό ποταμό
Εριξαν στον υγροβιότοπο ακό
μα και στρώματα. ■ 19
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1  Ανακαίνισαν τη ΜΕΘ και πέταξαν τα άχρηστα υλικά στον Γαλλικό
ποταμό

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,19 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-12-2020

Στρώματα στον Γαλλικό ποταμό

Ασυνείδητοι πέταξαν 
μπάζα νοσοκομείου 
στον Γαλλικό ποταμό

ΠΟΛΥ ΣΟΒΑΡΗ καταγγελία κατέθεσε οικολογι
κή ομάδα, η οποία αναδεικνύει ένα μείζον ζήτημα 
ρύπανσης στη Θεσσαλονίκη αλλά και διαχείρισης 
ογκωδών απορριμμάτων.

Η οικολογική ομάδα Εχεδώρου Φύσις εντόπισε 
στρώματα και υλικά ανακαίνισης στον προστατευό- 
μενο υγροβιότοπο του Γαλλικού ποταμού, προβαί- 
νοντας σε καταγγελία μέσω ανακοίνωσης. Σε αυτήν 
αναφέρει όπ η προέλευση των εν λόγω μπάζων εί
ναι συγκεκριμένο νοσοκομείο της Θεσσαλονίκης, 
το οποίο ανακαίνισε Μονάδα Εντατικής θεραπείας, 
και μάλιστα δίπλα στην υψικάμινό του έχει αποθέ- 
σει και δεύτερη παρτίδα ανάλογων υλικών!

0 εκπρόσωπος της ομάδας Εχεδώρου Φύσις 
Γιώργος Κωνστανπνίδης τόνισε όη έχει ερευνήσει 
το θέμα και το έχει θέσει υπόψη αρμοδίων του νοσο
κομείου, χωρίς να λάβει ικανοποιητικές απαντήσεις.

Η απάντηση
Μάλιστα, σε επικοινωνία με τον διοικητή του νοσο
κομείου, που κατηγορείται όη επέτρεψε τη μεταφο
ρά των ογκωδών σπτν περιοχή του Γαλλικού ποτα
μού, εκείνος απάντησε όη πράγμαη έγινε ανακαίνι
ση στο νοσοκομείο, όμως τα στρώματα και τα υλικά 
βρίσκονται σε συγκεκριμένο σημείο του περιβάλ
λοντος χώρου και πρόκειται να παραληφθούν από 
την αρμόδια υπηρεσία του Δήμου Θεσσαλονίκης 
για τα ογκώδη. Δεν απέκλεισε ωστόσο την πιθανό- 
υττα κάποιοι να έκλεψαν στρώματα και να τα απέρ- 
ριψαν κάπου αλλού...

0 αντιδήμαρχος Καθαριότητας και Πρασίνου 
του Δήμου Δέλτα Γιώργος Κυριακίδης τόνισε: «Αμέ
σως μετά την κοινοποίηση της καταγγελίας πραγ
ματοποιήσαμε αυτοψία στον χώρο και εντοπίσα
με σε δυσπρόσιτο σημείο τα στρώματα και τα υλικά 
ανακαίνισης, τα οποία είναι πολλά. Δεν τα έχουμε 
συλλέξει ακόμα λόγω της βροχής, που είχε αποτέ
λεσμα να βουλιάζουν τα φορτηγά μας και να μην 
μπορούμε να προσεγγίσουμε στο σημείο».

Το θέμα είναι πολύ σοβαρό και γι’ αυτό τον λόγο 
ο εκπρόσωπος της ομάδας Εχεδώρου Φύσις ανέφε
ρε όη ης επόμενες μέρες θα γίνει επίσημη καταγγε
λία στο αρμόδιο Τμήμα Περιβάλλοντος της Ασφά
λειας Θεσσαλονίκης, το οποίο θα διερευνήσει την 
προέλευση και τη διαδρομή των υλικών και της πη
γής της ρύπανσης.
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1  ΑΣΦΥΚΤΙΟΥΝ ΟΙ ΜΕΘ ΤΗΣ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

399.21 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

€
Δΐχωε teXos ο εφιάλτηε, 
λέει ο Ν. Καπραβέλοε, 

διευθυντή ins Εντατικήε 
του «Παπανικολάου»

Π
αραμένουν σε ασφυκτικό καθε
στώς οι ΜΕΘ στη Θεσσαλονίκη, 
παρά τις αισιόδοξες προβλέψεις 
των μελών της κυβέρνησης. Και, 
σαν να μην έφτανε αυτό, έρχεται 
και η τοποθέτηση του διευθυντή της ΜΕΘ του 
Νοσοκομείου «Παπανικολάου» Νικόλαου Κα- 

πραβέλου, που κάνει ακόμη πιο δύσκολη την 
επιχείρηση άρσης του lockdown στην πρωτεύ
ουσα της Μακεδονίας.

Τη Δευτέρα ξεκινούν οι εμβολιασμοί στο 
«Παπανικολάου», όπως είπε ο διευθυντής της 
ΜΕΘ, εξηγώντας: «Είναι μια κορυφαία ιατρική 
πράξη ο εμβολιασμός, είναι μια πράξη προφύ
λαξης που βάζει τα θεμέλια ελέγχου της παν
δημίας. Είναι μια ιστορική στιγμή της ανθρω
πότητας, και μάλιστα ένα επιστημονικό επί
τευγμα που μέσα σε τόσο σύντομο χρονικό 
διάστημα είχαμε τα εμβόλια».

Ο κ. Καπραβέλος τόνισε ότι «τα εμβόλια 
βγήκαν ως μια πράξη της πρωτοβάθμιας περί
θαλψης. Στην Εντατική χρησιμοποιούνται χι
λιάδες φάρμακα - κανένα δεν έχει την αποτε- 
λεσματικότητα και την επίδραση που έχει το 
εμβόλιο πάνω στην επιβίωση εκατομμυρίων 
ανθρώπων».

Απαγορευτικό
Η «βόμβα» όμως έπεσε λίγο αργότερα, αφού 
τόνισε όη το ιικό φορτίο από τα λύματα της 
Θεσσαλονίκης δεν έχει μειωθεί στο 50%, αλ
λά, σύμφωνα με τον καθηγητή, είναι ακόμη 
απαγορευπκό και το συνδύασε με το ενδεχό
μενο ανοίγματος των σχολείων: «Δυστυχώς, 
χάσαμε πολύτιμο χρόνο και υπάρχει ακόμα 
υψηλό ιικό φορτίο, ειδικά στη Θεσσαλονίκη. 
Προτείνω στη συζήτηση για το άνοιγμα των 
σχολείων να ληφθεί σοβαρά υπόψη το ιικό 
φορτίο, που είναι απαγορευπκό. Ετσι το βλέ
πω εγώ».

Και ακόμη: «Στο “Παπανικολάου” όλες οι 
ΜΕΘ είναι γεμάτες. Ερχονται πλέον περισσό
τεροι με υποκείμενα νοσήματα. Η παραμικρή 
πίεση στο σύστημα υγείας είναι αφόρητη, δεν 
ξέρουμε πόσο θα αντέξει. Αυτά τα λέμε καθη
μερινά στους υπευθύνους και περιμένουμε τη 
δική τους ανάδραση».

Ο κ. Καπραβέλος ανέφερε ακόμη 
όη «όποιος δεν κάνει το εμβόλιο εκ
θέτει τον εαυτό του στον κίνδυνο 
να βιώσει ης συνέπειες της παν
δημίας», ενώ η προσπάθεια που γί
νεται από τον ίδιο και όλους τους 
νοσηλευτές του Νοσοκομείου «Πα- 
πανικολάου» είναι συγκι
νητική, προκειμένου 
να βοηθήσουν τους 
ασθενείς στις ΜΕΘ 
που δίνουν τον δι- 
κότουςαγώνα με οΝ.ΚαφφΟβς



24;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΑΣΦΥΚΤΙΟΥΝ ΟΙ ΜΕΘ ΤΗΣ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

LOviKns! Στα ύψη ίο ιικό φορτίο»



25;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ψάχνονται για το σκεύασμα AstraZeneca-Οξφόρδης!
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 24 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

161.62 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ψάχνονται για 
το σκεύασμα 

AstraZeneca- 
Οξφόρδηβ!

ΗΑΠΟΤΉΛΕΣΜΑΠΚΟΤΗ-
ΊΆ του εμβολίου κατά του 
Covid-19 που ανέπτυξαν 
η φαρμακευτική εταιρία 
AstraZeneca και το βρε
τανικό πανεπιστήμιο της 
Οξφόρδης μπορεί να φτά
σει ακόμη και το 80%, σε 
περίπτωση που μεσολα
βεί διάστημα τριών μη
νών ανάμεσα στη χορή
γηση της πρώτης και της 
δεύτερης δόσης του.

Το παραπάνω υποστή
ριξε ο Μουνίρ Πιρμοχά- 
μεντ, πρόεδρος της Ομά
δας Εργασίας της Επιτρο
πής Ανθρωπίνων Φαρμά
κων που συμμετείχε στη 
διαδικασία της έγκρισης 
του εμβολίου από τη βρε
τανική ρυθμιστική Αρχή 
MHRA.

«Εξετάσαμε και το 
πρωτόκολλο της μισής δό
σης, το οποίο πήρε μεγά
λη δημοσιότητα, αλλά θε
ωρήσαμε ότι τα αποτελέ- 
σματά του δεν έχουν απο- 
δειχθεί μέσω πλήρους 
ανάλυσης» πρόσθεσε ο 
αξιωματούχος κατά τη δι
άρκεια συνέντευξης Τύ
που, στην οποία παρου
σιάστηκε η θετική γνω
μοδότηση της βρετανικής 
ρυθμιστικής Αρχής.

Πριν και μετά
Αλλος Βρετανός για
τρός, που είναι αρμόδι
ος για τον Covid-19 στην 
Κοινή Επιτροπή Εμβο
λιασμού, δήλωσε ότι μία 
δόση του εμβολίου των 
AstraZeneca/Οξφόρδης 
είναι κατά περίπου 70% 
αποτελεσματική 21 ημέ
ρες μετά και πριν από 
τη χορήγηση της δεύτε
ρης δόσης. «Στα δεδομέ
να που μας δόθηκαν, και 
δεν είμαι βέβαιος όη είναι 
δημοσιευμένα στο σύνο
λό τους, υπολογίστηκε η 
αποτελεσματικότητα ανά
μεσα στην 22η ημέρα με
τά την πρώτη δόση και 
στην ημέρα χορήγησης 
της δεύτερης δόσης, και 
το αποτέλεσμα είναι γύρω 
στο 70%» δήλωσε ο Γουέι 
Σεν Λιμ στην ίδια συνέ
ντευξη Τύπου.



26;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Βρέθηκε θετικός μετά από εμβολιασμό!
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 24 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

504.36 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Βρέθηκε θετικόε μετά από εμβολιασμό!

■ Ανησυχία προκαλεί η περίπτωση 45χρονου 
νοσηλευτή στην Καλιφόρνια που είχε κάνει 
την πρώτη δόση του σκευάσματοε ms PfizerΗ

 περίπτωση ενός 45χρο- 
νου νοσηλευτή στην 
Καλιφόρνια, ο οποί
ος διαγνώστηκε θετι
κός στον Covid-19 πα

ραπάνω από μία εβδομάδα αφό- 
του έκανε το εμβόλιο της Pfizer Inc 

για τον κορονοϊό, έκανε την Τετάρ
τη τον γύρο των αμερικανικών τη
λεοπτικών δικτύων, ενώ προκά- 
λεσε και ανησυχία στους χρήστες 
ίων μέσων κοινωνικής δικτύωσης. 
Την είδηση αρχικά μετέδωσε κανά
λι της τοπικής τηλεόρασης, θυγα
τρικής του ABC News, με τους ει
δικούς να σπεύδουν να εξηγήσουν 
ότι δεν πρόκειται για κάτι μη ανα
μενόμενο.

0 Μάθιου Ου., νοσηλευτής σε 
δύο διαφορετικά τοπικά νοσοκο
μεία, έγραψε στις 18 Δεκεμβρίου

σε καταχώριση στο facebook πως 
έκανε το εμβόλιο της Pfizer και είπε 
στη θυγατρική τηλεόραση του ABC 
News ότι το μπράτσο του πονούσε 
για μία ημέρα, αλλά δεν εμφάνισε 
καμία άλλη παρενέργεια.

Εξι ημέρες αργότερα, την παρα
μονή των Χριστουγέννων, αρρώ- 
στησε, αφού είχε εργαστεί μια βάρ
δια στη μονάδα Covid-19, σύμφω
να με το ρεπορτάζ. Εμφάνισε ρίγη 
και αργότερα μυϊκούς πόνους και

κόπωση. Επισκέφτηκε έναν χώρο 
ντράιβ ιν, όπου γίνονταν διαγνω
στικά τεστ σε πολίτες μέσα στα αυ
τοκίνητά τους, και βρέθηκε θετικός 
στον Covid-19 μία ημέρα μετά τα 
Χριστούγεννα, σύμφωνα πάντα με 
το ρεπορτάζ.

Το σενάριο
0 Κρίστιαν Ρέιμερς, επιδημιολόγος 
στα Κέντρα Οικογενειακής Υγείας 
του Σαν Ντιέγκο, δήλωσε στο πλαί

σιο του ίδιου ρεπορτάζ ότι το σενά
ριο αυτό δεν ήταν απροσδόκητο και 
κάλεσε τον κόσμο να μην πανικο- 
βάλλεται και να μη βγάζει δικά του 
συμπεράσματα.

«Γνωρίζουμε από τις κλινικές 
δοκιμές του εμβολίου πως θα χρει
αστούν περίπου 10 με 14 ημέρες 
προτού αρχίσεις να αναπτύσσεις 
προστασία» δήλωσε ο Ρέιμερς.

«Αυτή η πρώτη δόση πιστεύου
με πως σου δίνει ανοσία γύρω στο 
50% και θα χρειαστεί και η δεύτε
ρη δόση για να φτάσει η ανοσία το 
95%» πρόσθεσε.

0 τρόπος που αντιμετωπίστη
κε η περίπτωση του Μάθιου Ου., 
πάντως, καταδεικνύει ότι η πλει
ονότητα του κόσμου εξακολουθεί 
να έχει απορίες αναφορικά με τα 
εμβόλια.



27;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΕΡΕΥΝΑ ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΟΡΟΝΟΪΟ ΜΕ ΤΑ ΛΕΦΤΑ ΤΟΥ '21!
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,8 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

349.87 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΗΓιάννα κάνει 
δωρεέ8 με λεφτά 
ίου 2021! Πότε 

θα τη μαζέψουν;
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1  ΕΡΕΥΝΑ ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΟΡΟΝΟΪΟ ΜΕ ΤΑ ΛΕΦΤΑ ΤΟΥ '21!
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,8 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

ΕΡΕΥΝΑ ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΟΡΟΝΟΪΟ ΜΕ ΤΑ ΛΕΦΤΑ ΤΟΥ '21!
Ντροπή! Η Αγγελοποΰλου 
χρηματοδοτεί επιστήμονεε 

με... £ένα κόλλυβα!

I
α ευχάριστά νεα είναι ου, έπει
τα από σχετική αναμονή, βρέ
θηκαν επιτέλους τα χρήματα 
για την πρωτοποριακή έρευ
να με CAR-T λεμφοκύτταρα, 

που διεξάγουν επιστήμονες στο νοσο
κομείο «Παπανικολάου» της Θεσσαλονί
κης για τη θεραπεία από τον κορονοϊό. Οι 
αστερίσκοι μπαίνουν από το σημείο που η 
Γιάννα Αγγελοποΰλου, κάνοντας και πά
λι όπως λένε στη Θεσσαλονίκη «μνημό
συνο με ξένα κόλλυβα», τους έταξε εκεί 
πάνω ότι θα χρηματοδοτήσει αυτό το πα- 
γκοσμίως ενδιαφέρον ερευνητικό πεδίο 
όχι με λεφτά του συζύγου της, αλλά από 
την επιτροπή «Ελλάδα 2021», της οποίας 
προΐσταται.

Οπως αναφέρει σε ανάρτησή του ο 
συντονιστής της ομάδας του «Παπανι- 
κολάου» και διευθυντής της Αιματολογι
κής Κλινικής του νοσοκομείου Αχιλλέ- 
ας Αναγνωστόπουλος: «Η κ. Γιάννα Αγγε- 
λοπούλου, πρόεδρος της Επιτροπής 2021, 
αποφάσισε να χρηματοδοτήσει τη μελέτη 
και ήλθε σε επαφή μαζί μας για τη σύνα

ψη της σχετικής σύμβασης με το νοσοκο
μείο». Προσθέτει δε, ότι και ο περιφερει
άρχης Κεντρικής Μακεδονίας Απόστολος 
Τζιτζικώστας ανακοίνωσε χθες την από
φασή του η Περιφέρεια να χρηματοδοτή
σει τη μελέτη, ενώ ένα μέρος της έρευνας 
(70.000 ευρώ) θα καλύψει το ίδιο το νο
σοκομείο «Γ. Παπανικολάου». Με τις χρη
ματοδοτήσεις αυτές, σημειώνει ο συντο

νιστής, «θα ολοκληρωθεί σύντομα η συ
νεισφορά της κλινικής μας στην αντι
μετώπιση του Covid-19. θέλω να σας 
διαβεβαιώσω ότι όσα χρήματα μπήκαν 
ήδη στον ειδικό λογαριασμό του νοσοκο
μείου για τη μελέτη με τα Τ-λεμφοκύτταρα 
θα χρησιμοποιηθούν για να αυξηθεί ο 
αριθμός των ασθενών που θα επωφελη- 
θούν από αυτά».
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1  Διασυρμός και εκτος συνόρων με τον εμβολιασμο
αξιωματουχων

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 6-7 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1921.11
cm²

Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Γελοιότητες από Ρωμανό!Πρώτα αποδοκίμασε 
και μετά εκθεΐασε την... επικοινωνία των selfies

Σ
ε διεθνή διασυρμό της χώρας μας οδή
γησε η απόφαση του Κυριάκου Μη- 
τσοτάκη να εμβολιαστούν μέλη της κυ
βέρνησης αντί για τους υγειονομικούς, 
σε κεντρικά νοσοκομεία της χώρας. Το 
«Politico», σε δημοσίευμά του με τίτλο «Αντιδρά
σεις μετά τον εμβολιασμό μελών της ελληνικής 

κυβέρνησης πριν από τους γιατρούς», αναφέρθη
κε εκτενώς στη δυσφορία που προκάλεσε αυτή η 
κεντρική επιλογή.

«Οι αντιδράσεις οδήγησαν την κυβέρνηση να 
βάλει τέλος στον εμβολιασμό κυβερνητικών στε
λεχών» έγραψε το περιοδικό, σχολιάζοντας σκω- 
πτικά το κυβερνητικό σχέδιο που ορίζει τον εμβο
λιασμό στελεχών «κρίσιμο για τη λειτουργία της 
κυβέρνησης».

«Η κυβέρνηση ανακοίνωσε την αρχική λίστα 
των 45 αξιωματούχων που θα συμπεριληφθούν 
σε αυτή την ομάδα, μεταξύ των οποίων μέλη της 
κυβέρνησης, γενικοί γραμματείς, επικεφαλής ια
τρικών κέντρων και αρχηγοί των Ενόπλων Δυνά
μεων» σημείωσε το περιοδικό, επισημαίνοντας ότι 
είναι μεταξύ των 471 ατόμων που έχουν εμβολια
στεί από την Κυριακή.

Ορισμένοι εξ αυτών ωστόσο είναι «σχετικά νέ
οι», παρατηρεί το «Politico», καθώς διανύουν μό
λις την πέμπτη δεκαετία της ζωής τους και άρα δεν 
θεωρούνται ευπαθείς ομάδες.

Το έντυπο, μάλιστα, παρέθεσε τις καταγγελί
ες που έκανε ο γιατρός Παναγιώτης Παπανικολά- 
ου για την πρακτική που ακολουθήθηκε στο Νο
σοκομείο «Σωτηρία», όπου αναβλήθηκε ο εμβολι
ασμός υγειονομικών για να εμβολιαστούν «ισάριθ
μοι υπουργοί», ενώ συμπεριέλαβε στο ρεπορτάζ και 
την απάντηση της διοίκησης περί «λάθους στον 
προγραμματισμό» και εμβολιασμό «56 εκ των 61 
υγειονομικών, όπως ήταν προγραμματισμένο».

Αναφορά oris επικρΐσειβ
Παράλληλα, αναφέρθηκε στις επικρίσεις που εκ
φράστηκαν από πλευράς Αλέξη Τσίπρα, ο οποίος 
κατήγγειλε «τους υπουργούς και γενικούς γραμμα
τείς που μπήκαν στη σειρά για μια selfie με το εμ
βόλιο, την ώρα που δεν υπάρχουν αρκετά ούτε για 
τους γιατρούς και νοσηλευτές της πρώτης γραμ
μής, και ενώ πολίτες πρέπει να περιμένουν μέχρι 
το τέλος του έτους για να εμβολιαστούν».

«Ανώτερος κυβερνητικός αξιωματούχος σημεί
ωσε πως η προτεραιότητα στα εν λόγω στελέχη δό
θηκε με απόλυτη διαφάνεια και νέα λίστα θα δη
μοσιευτεί σχετικά με τους αξιωματούχους που θα 
εμβολιαστούν έως το τέλος του μήνα» συνέχισε το 
δημοσίευμα, μη παραλείποντας να παραθέσει και 
τις επικρίσεις από πλευράς του Ηλία Μόσιαλου.

«Δεν μου αρέσει να βλέπω νέα άτομα να εμβο
λιάζονται, ανεξαρτήτως του πόσο ψηλά είναι στην 
κυβέρνηση ή σε επιστημονικά πόστα. Πρέπει να 
γίνει το εμβόλιο σε ευπαθείς ομάδες, που κινδυ
νεύουν περισσότερο να νοσηλευτούν εάν αρρω- 
στήσουν» σημείωσε ο καθηγητής.

ΣΕ ΕΝΑ κρεσέντο γελοιότητας, όπως 
και ασυνέπειας, επιδόθηκε ο διευ
θυντής του Γραφείου Τύπου της Νέ
ας Δημοκρατίας Νίκος Ρωμανός (φω- 
τό), ο οποίος, ενώ αρχικά μίλησε για 
«αστοχίες» των κυβερνητικών στελε
χών με τους εμβολιασμούς σε κοινή 
θέα, στη συνέχεια έκανε στροφή 180 
μοιρών υπεραμυνόμενος του σόου 
των στελεχών και μίλησε για... επι
κοινωνία των selfies.

Ο Νίκος Ρωμανός προσπάθησε 
με ραδιοφωνική συνέντευξη (ΘΕΜΑ 
104,6) νωρίς χθες το πρωί να δικαιο
λογήσει τις απαράδεκτες εικόνες των 
στελεχών που εμβολιάστηκαν κα
τά προτεραιότητα, δηλώνοντας πως 
«η κυβέρνηση βρίσκεται μπροστά σε 
μια πρωτόγνωρη κατάσταση, όπου 
σίγουρα θα υπάρξουν κάποιες αστο
χίες, οι οποίες όμως θα διορθώνο
νται άμεσα», μιλώντας ξεκάθαρα για 
σφάλμα όλων όσοι έσπευσαν να κά
νουν πρώτοι πρώτοι το εμβόλιο, αλ
λά και να ενημερώσουν τα κοινωνικά 
δίκτυα για τον εμβολιασμό τους. Επι
τέθηκε μάλιστα εμμέσως στην αντι
πολίτευση σχολιάζοντας πως δεν

πρέπει να εργαλειοποιείται η πανδη
μία του κορονοϊού και πρόσθεσε: «Η 
κυβέρνηση επικεντρώνεται στα σο
βαρά και βάζουμε όλη μας την ενέρ
γεια εκεί».

Ωστόσο, αν και νωρίς το πρωί 
αναγκάστηκε να παραδεχθεί πως η

εικόνα των κυβερνητικών που εμ
βολιάζονται, και μάλιστα το επιδει
κνύουν στα κοινωνικά δίκτυα, είναι 
«αστοχία», λίγες ώρες μετά αποφάσι
σε να αλλάξει... ρότα. Ειδικότερα, σε 
νέα του ραδιοφωνική συνέντευξη 
(Παραπολιτικά), νωρίς το μεσημέρι, 
ο Νίκος Ρωμανός ισχυρίστηκε πως 
«σημαντικό κομμάτι αυτού του στοι
χήματος είναι και το κομμάτι της επι
κοινωνίας».

Με κραυγαλέες αντιφάσεις και 
ολοφάνερα αμήχανος για τον τρό
πο που εξελίχθηκε η κατάσταση μέ
σα στην ημέρα, μετά και τις δηλώσεις 
της Αριστοτελίας Πελώνη, ο Νίκος 
Ρωμανός έφτασε μάλιστα στο σημείο 
να ισχυριστεί πως «οι selfies είναι 
κομμάτι της επικοινωνίας και, αν δεν 
υπήρχαν αυτές οι selfies, οι ίδιοι που 
κάνουν κριτική, την οποία ακούω και 
συμμερίζομαι σε έναν βαθμό, θα έκα
ναν την ακριβώς αντίθετη κριτική». 
Μάλιστα, στον ίδιο ακριβώς επιθετικό 
τόνο, ζήτησε να αφήσουμε «στη μι- 
ζέρια τους αυτούς που εργαλειουοι- 
ούν το οτιδήποτε για να αποκτήσουν 
αφήγημα».

Διασυρμόε και εκιόε συνόρων με
...... , ..  ν'ν, '  ! 1

■ Καυστικό δημοσίευμα από 
το «Politico» για την επιλογή να 

προηγηθοΰν κυβερνητικά 
στελέχη έναντι των υγειονομικών
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1  Διασυρμός και εκτος συνόρων με τον εμβολιασμο αξιωματουχων
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

τον εμβολιασμό αξιωματούχων
Icpo8pes avTiSpaoeis από 

την αντιπολίτευση
μετά ns εικό ves vxponns

ΜΕ ΜΙΑ εύληπτη και σαφή πολιτική αποδοκιμασία από 
πλευράς της (επαρκούς και χαμηλών τόνων) αναπληρώ- 
τριας κυβερνητικής εκπροσώπου Αριστοτελίας Πελώνη, το 
Μαξίμου έσπευσε χθες να διασκεδάσει ης εντυπώσεις από 
πς εικόνες ντροπής που έκαναν τον γύρο του κόσμου, εμ
φανίζοντας κυβερνητικές ανθυπομετριότητες να εμβολιά
ζονται για τον κορονοϊό την ώρα που «συμπολίτες» μας κα
τά την προσφιλή έκφραση του πρωθυπουργού πεθαίνουν 
αβοήθητοι στους διαδρόμους έξω από ης ΜΕΘ!

Οι εικόνες της ντροπής έκαναν τον γύρο του κόσμου, 
καθώς χωρίς καμία συναίσθηση και ευθύνη άνθρωποι του 
πρωθυπουργικού και του ευρύτερου κομμαυκού περιβάλ
λοντος μετέτρεψαν σε φθηνό πανηγυράκι τη διαδικασία, 
μεταφέροντας διεθνώς μια τριτοκοσμική εικόνα για τη χώ
ρα. Υπερβαίνοντας κάθε μέτρο, κάη απίθανοι τύποι αποθα
νατίζονταν εύθυμοι τη σπγμή του εμβολιασμού, παραγνω
ρίζοντας ότι υπάρχουν ειδικές κατηγορίες που έπρεπε να 
προηγηθούν, με πρώτους όσοι δίνουν τη μάχη στα υγειο
νομικά χαρακώματα, οι οποίοι υποσκελίστηκαν προς χά- 
ριν υπέρτερων επικοινωνιακών και κομματικών σκοπιμο
τήτων... Μοιραία οι αναδράσεις στην ανππολίτευση έλα
βαν χθες νέα τροπή. Ιδίως δε αφότου πρωθυπουργικοί κύ
κλοι, επαναλαμβάνοντας το στερεότυπο της εποχής Σημίτη, 
έφεραν τον Κυριάκο Μητσοτάκη... σφόδρα δυσαρεστημέ- 
νο με την τροπή που έλαβε το θέμα...

«Δεν είναι δυνατόν να αποκλείονται από τους εμβολι
ασμούς υγειονομικοί που βρίσκονται στην πρώτη γραμμή 
της μάχης για να εμβολιάζονται και να... βγάζουν selfies 
κυβερνηηκά στελέχη 36 και 40 ετών. 0 συμβολισμός των 
εμβολιασμών τελειώνει με την Πρόεδρο της Δημοκρατί
ας, τους πολτπκούς αρχηγούς και ανθρώπους της πρώτης 
γραμμής. Από εκεί και πέρα ξεκινάνε τα ρουσφέτια. Ού
τε μπορεί ο εμβολιασμός να μετατρέπεται σε επικοινωνια- 
κό σόου» σχολίασε επικριυκά ο εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ 
Νάσος Ηλιόπουλος.

Βαρΰταχεβ αιχμέβ
Επικαλέστηκε μάλιστα τις καταγγελίες εργαζομένων του 
Νοσοκομείου Σωτηρία ότι «κυβερνητικά στελέχη είχαν 
προτεραιότητα στους εμβολιασμούς έναντι των υγειονο
μικών» και επανέλαβε ότι η κυβέρνηση Μητσοτάκη «συ
νειδητά επέλεξε να μην ενισχύσει το ΕΣΥ, καθώς άπτεται 
του πολιυκού της σχεδίου η ιδιωυκοποίηση της Υγείας».

Από την πλευρά της η επικεφαλής του Κινήματος Αλ
λαγής Φώφη Γεννηματά συνέστησε «να τελειώνει το κυ
βερνητικό σόου», αφήνοντας βαρύτατες αιχμές με τη φρά
ση: «Το επικοινωνιακό σόου της κυβέρνησης με τα εμβό
λια κρύβει δυστυχώς και αδιαφάνεια. 0 κατά προτεραιότη
τα εμβολιασμός τόσων κραυκών αξιωματούχων παίρνει πια 
προκληηκές διαστάσεις. Η σειρά του εμβολιασμού έχει σε 
προτεραιότητα υγειονομικούς δημόσιου και ιδιωυκού το
μέα και ης ευπαθείς ομάδες. Κανέναν άλλον. Να δημοσι
οποιηθεί άμεσα ο κατάλογος όσων έχουν εμβολιαστεί κατ’ 
εξαίρεση».

«Η παρέλαση πολιτικών μπροστά σης κάμερες προς εμ
βολιασμό εξέθεσε τη χώρα διεθνώς. Την ίδια σπγμή σε χώ
ρες όπως η Γαλλία και Γερμανία οι ηγέτες δίνουν μάθημα 
ήθους αρνούμενοι να προηγηθούν των υγειονομικών λει
τουργών και πολιτών που ανήκουν σε ευπαθείς ομάδες» 
επισήμανε η Ελληνική Λύση, ενώ και το ΜέΡΑ25 ζήτησε 
«να σταματήσει επιτέλους ο παρασιυσμός μιας κάσιας που 
δεν έχει ντροπή, δεν έχει συναίσθηση καθήκοντος ούτε 
την παραμικρή έγνοια για την κοινωνία και τους πολίτες».

ΠΉΝ αναγκαιότητα των μαζικών εμ
βολιασμών αλλά και της θωράκισης 
του συστήματος υγείας αναφέρθηκε 
χθες ο γενικός γραμματέας του ΚΚΕ 
Δημήτρης Κουτσούμπας αμέσως μετά 
τον εμβολιασμό του.

0 κ. Κουτσούμπας έφτασε λίγο 
πριν από τις 12 το μεσημέρι στο Νοσο
κομείο Ευαγγελισμός, όπου θα γινόταν 
ο εμβολιασμός. Στην είσοδο του νοσο
κομείου τον υποδέχτηκε ο υπουργός 
Υγείας Βασίλης Κικίλιας. Λίγο μετά 
την άφιξή του ο κ. Κουτσούμπας συ
ναντήθηκε και συνομίλησε με εργα
ζομένους του νοσοκομείου, οι οποί
οι έκαναν λόγο για τα μέτρα ενίσχυ
σης του Εθνικού Συστήματος Υγείας.

Σε δηλώσεις του αμέσως μετά ο 
κ. Κουτσούμπας ανέφερε: «Σήμερα η 
σκέψη μας είναι στους ασθενείς, εί
ναι στους υγειονομικούς που δίνουν 
μάχη ζωής».

Παράλληλα, πρόσθεσε ότι ο εμβο
λιασμός του ήταν μια συμβολική κί
νηση, η οποία στέλνει το μήνυμα για 
την αναγκαιότητα του μαζικού εμβολι
ασμού του πληθυσμού, που είναι μια

Ο Δ. Κουτσούμπας κατά τον εμβολιασμό τον στον Ευαγγελισμό

σχετικά χρονοβόρα, μακροπρόθεσμη 
διαδικασία.

«Γι’ αυτό απαιτούνται τώρα μέτρα 
προστασίας της υγείας του λαού και

θωράκιση του δημόσιου συστήματος 
υγείας με μαζικές προσλήψεις υγειο
νομικών» κατέληξε ο γενικός γραμμα
τέας του ΚΚΕ.

Kouiooupnas: Αναγκαιότητα 
ο μαζικόβ εμβολιασμόβ 

αλλά και η θωράκιση του ΕΣΥ

Σάλοβ με τα... καμώματα ms συζύγου Χατζηδάκη
ΣΑΛΟΣ έχει ξεσπάσει με την 
επιλογή της κυβέρνησης να 
εμβολιαστεί σειρά στελεχών 
της και αξιωματούχων, με 
αποτέλεσμα πολλοί υγειο
νομικοί και άτομα που ανή
κουν στις ευπαθείς ομάδες 
να περιμένουν να παρελά- 
σουν οι... επίσημοι για να 
λάβουν κι αυτοί το σκεύασμα 
των Pfizer και BioNTech! Σί
γουρα, ορισμένα κυβερνη
τικά στελέχη πρέπει να εμ
βολιαστούν τόσο για συμ
βολικούς όσο και για ουσι
αστικούς λόγους. Ωστόσο, 
προκαλεί αλγεινή εντύπωση 
το γεγονός ότι δόθηκε προ
τεραιότητα σε πλήθος αναρ
μόδιους και ανθρώπους που 
δεν βρίσκονται στην πρώτη 
γραμμή της μάχης.

Μεταξύ αυτών και η σύ
ζυγος του υπουργού Πε
ριβάλλοντος και Ενέργει
ας Κωστή Χατζηδάκη, Πό- 
πη Καλαϊτζή, η οποία είναι... 
πλαστικός χειρουργός στο 
Ασκληπιείο Βούλας! Μάλι
στα, ανάρτησε στα μέσα κοι
νωνικής δικτύωσης φωτο
γραφία με την ίδια να εμβο
λιάζεται, συμμετέχοντας έτσι

στο κυβερνητικό σόου των 
τελευταίων ημερών. Η ιδιό
τητά της σίγουρα δεν δικαι
ολογεί την προτεραιοποίη- 
σή της, καθώς δεν είναι για
τρός πρώτης γραμμής. Ομως, 
έκανε από τους πρώτους το 
εμβόλιο και προκάλεσε πολ
λές αντιδράσεις.

Τόσο ο εμβολιασμός της 
συζύγου του υπουργού Πε

ριβάλλοντος και Ενέργει
ας όσο και η παρέλαση πο
λιτικών και αξιωματούχων 
από τα νοσοκομεία έχουν 
ενοχλήσει τους πολίτες αλ
λά και τους υγειονομικούς, 
που βρίσκονται όντως στην 
πρώτη γραμμή, καθώς ανα
ρωτιούνται για ποιο λόγο 
γενικοί γραμματείς υπουρ
γείων κάνουν το εμβόλιο

νωρίτερα από τους πολί
τες που το έχουν πραγμα
τικά ανάγκη, όπως είναι οι 
ηλικιωμένοι και οι ευπαθείς 
ομάδες.

Οπως τονίστηκε από το 
περιβάλλον της Πόπης Κα
λαϊτζή, η ίδια εργάζεται ως 
γιατρός στο Ασκληπιείο 
Βούλας, όπου αρκετοί από 
τους συναδέλφους της εί
χαν κολλήσει κορονοϊό και 
ο εμβολιασμός της έγινε με 
βάση την πρόσκληση των 
υγειονομικών, όπως είχε γί
νει τις προηγούμενες ημέ
ρες. Τέλος, σημειώνεται ότι 
σημαντικό ποσοστό υγειο
νομικών στο νοσοκομείο εί
ναι διατακτικοί απέναντι στο 
εμβόλιο και η ανάρτησή της 
είχε σκοπό να... προτρέψει 
τους συναδέλφους της να 
λάβουν το σκεύασμα των 
Pfizer και BioNTech!

Ωστόσο τέτοιου είδους... 
προτροπή περισσότερο εξυ
πηρετεί ανάγκες αυτοπροβο
λής και κυβερνητικού... ριά- 
λιτι παρά δίνει το καλό πα
ράδειγμα που θα ακολου
θήσουν οι επιφυλακτικοί 
γιατροί και πολίτες.
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1  ΤΑ ΔΙΑΦΟΡΑ νούμερα που μετέτρεψαν τον
εμβολιασμό σε ένα προκλητικό επικοινωνιακό σόου

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,15 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

161.85 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΟΝΤΡΑ ΕΕ ΟΛΑ
ΑΒϋιο ριΗιτι με 
τον ερροΒιοορΟ 
παρατρεχάμενων
ΤΑ ΔΙΑΦΟΡΑ νούμερα που μετέτρε
ψαν τον εμβολιασμό σε ένα προκλητικό 
επικοινωνιακό σόου δεν έχουν καμία 
σχέση ούτε με την κοινωνία, ούτε βέβαια 
και με την πραγματικότητα.
ΟΙ ΠΑΡΑΤΡΕΧΑΜΕ ΝΟΙ που πήγαν να εμ
βολιαστούν naipvovTas μαζί tous tis κά- 
μερε5 και βγάζοντα5 selfie προκάλεσαν 
τον λαό και ειδικά tis ευπαθεί5 ομάδε$ 
που διατρέχουν άμεσο κίνδυνο και θα 
περιμένουν για μήνε$ να πάρουν σειρά 
για το εμβόλιο.
ΠΡΟΦΑΝΩΣ όλοι αυτοί ασπάζονται το 
δόγμα ότι πάνω από όλα είναι οι άνθρω
ποι Tns εξουσία5 και οι παρατρεχάμενοι

ίου συστήμαη». ^£VNEKEUk ΕΤΗ ΙΕΛ. 15

Αθλια ριάλιτι με 
τονεμβοΑιασμό 
παρατρεχάμενων
ΣΥΝΕΧΕΙΑ ΑΠΟ ΣΕΛ.1

ΟΛΟΙ οι υπόλοιποι είναι παιδιά ενός κατώ
τερου θεού.
ΜΕ θράσος χιλίων πιθήκων επιδείκνυαν στα 
μέσα κοινωνικής δικτύωσης την αθλιότητα που 
διέπραξαν καταλύοντας τη σειρά για εμβολι
ασμούς και κλέβοντας το εμβόλιο από υγειο
νομικούς που βρίσκονται στην πρώτη γραμμή 
ή από ηλικιωμένους που αν χτυπηθούν από 
την πανδημία πάνε κατευθείαν στην ενταηκή. 
ΟΛΟΙ αυτοί είναι επικίνδυνοι και για την ίδια 
την κυβέρνηση γιατί στερούνται ήθους που 
είναι απαραίτητη προϋπόθεση για τα δημό
σια πρόσωπα.
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1  Η ΠΑΝΔΗΜΙΑ ΣΤΟΝ ΚΟΣΜΟ
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

242.05 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η ΠΑΝΔΗΜΙΑ ΣΤΟΝ ΚΟΣΜΟ

Σημαντική αύξηση κρουσμάτων σε χώρες της Ευρώπης
" επερνούν τα 82,4 εκατ. τα επιβε- 
■ βαιωμένα κρούσματα της Covid-19 
■■ παγκοσμίως, ενώ σχεδόν 1,8 εκατ. 
άνθρωποι έχουν χάσει τη ζωή τους.

Σε αυτές τις συνθήκες, που αντικα
τοπτρίζουν τις τραγικές ελλείψεις στα 
συστήματα Υγείας, χτες η Μεγάλη Βρε
τανία έγινε η πρώτη χώρα που ενέκρινε 
το εμβόλιο του Πανεπιστημίου της Οξ
φόρδης και της «AstraZeneca», επιτα
χύνοντας την εκστρατεία εμβολιασμού 
που ξεκίνησε στις αρχές Δεκέμβρη με 
το εμβόλιο των «Pfizer» - «BioNTech».

Η Βρετανία έχει ήδη παραγγείλει 
100 εκατ. δόσεις, οι πρώτες από τις 
οποίες αναμένονται τη Δευτέρα. Σύμ
φωνα με τον υπουργό Υγείας, το εμ
βόλιο προσφέρει υψηλή ανοσία (περί
που 70%) με την πρώτη δόση και σχε
δόν 98% με τη δεύτερη. Τα επίπεδα 
μόλυνσης που παρατηρούνται στο Η
νωμένο Βασίλειο είναι πρωτοφανή, α
φού προχτές καταγράφηκαν πάνω α
πό 53.000 ημερήσια κρούσματα και 
414 νέοι θάνατοι (πάνω από 71.500 συ
νολικά). Η πληρότητα στα νοσοκομεία 
φτάνει ακόμη και στο 114%, ενώ ανη
συχία προκαλεί η νέα μετάλλαξη του 
κορονοϊού, η οποία καταγράφηκε για 
πρώτη φορά και στις ΗΠΑ.

Αύξηση κρουσμάτων και θανάτων 
καταγράφεται τις τελευταίες μέρες 
και σε άλλες χώρες της Ευρώπης. Για 
πρώτη φορά εδώ και μέρες η Γαλλία 
ανακοίνωσε σχεδόν 11.400 κρούσμα
τα, όπως επίσης αύξηση του αριθμού 
των νοσηλευομένων, ενώ 969 άνθρω
ποι κατέληξαν σε ένα 24ωρο (πάνω α
πό 64.000 συνολικά). Στην Ιταλία κα- 
ταγράφηκαν άλλοι 659 θάνατοι σε ένα 
24ωρο (πάνω από 73.000 συνολικά), ε
νώ η Γερμανία ανέφερε χτες πάνω α
πό 1.100 θανάτους, ο μεγαλύτερος α
ριθμός από την έναρξη της πανδημίας.

Στην Ισπανία, με 1,9 εκατ. κρούσμα
τα και 50.442 νεκρούς, ανακοινώθη
κε από την κυβέρνηση ότι πρόκειται 
να δημιουργηθεί «ένα μητρώο με ό
σους τους προταθεί να εμβολιαστούν 
και αυτοί το αρνηθούν», για το οποίο 
υπάρχουν «διαβεβαιώσεις» ότι δεν θα 
δημοσιοποιηθεί αλλά θα κοινοποιείται 
σε άλλες χώρες της ΕΕ.

Στις ΗΠΑ, όπου τα κρούσματα προ
σεγγίζουν τα 20 εκατ. και οι θάνατοι 
ξεπερνούν τις 346.500, ένας 45χρο- 
νος νοσηλευτής στην Καλιφόρνια δι- 
αγνώσθηκε θετικός στην Covid-19 πε
ρίπου μία βδομάδα αφότου έκανε το 
εμβόλιο των «Pfizer» - «BioNTech». Ε

πιδημιολόγος στα Κέντρα Οικογενει
ακής Υγείας του Σαν Ντιέγκο δήλω
σε πως το σενάριο αυτό δεν ήταν α
προσδόκητο καθώς«χρειάζονται πε
ρίπου 10-14 ημέρες για να αρχίσει 
να αναπτύσσεται προστασία», ενώ «η 
πρώτη δόση πιστεύουμε πως δίνει α
νοσία γύρω στο 50% και με τη δεύτε
ρη φτάνει στο 95%».

Η «SinoPharm», η πρώτη κινεζική 
φαρμακευτική εταιρεία που δημο
σιοποίησε εκτίμηση για την αποτε- 
λεσματικότητα του υποψηφίου εμβο
λίου της, ανακοίνωσε χτες ότι παρέχει 
προστασία πάνω από 79%.

Επίσης, έρευνα του Κινεζικού Κέ
ντρου Ελέγχου και Πρόληψης Ασθε
νειών αναφέρει ότι ο αριθμός των αν
θρώπων που μολύνθηκαν από τον κο- 
ρονοϊό στη Γουχάν της Κίνας, φαίνεται 
ότι ήταν σχεδόν δέκα φορές μεγαλύ
τερος από αυτόν που έχει επίσημα α
νακοινωθεί. Σύμφωνα με τεστ αντισω
μάτων που διενεργήθηκαν τον Απρίλη, 
το 4,43% των κατοίκων της Γουχάν βρέ
θηκε να έχει αντισώματα στον κορονο- 
ϊό, δηλαδή περίπου 480.000 άνθρωποι 
είχαν μολυνθεί, ενώ έχουν ανακοινωθεί 
περίπου 50.000 επίσημα καταγεγραμ- 
μένα κρούσματα.
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1  ΠΑΓΚΟΣΜΙΟΣ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟ ΥΓΕΙΑΣ Η πανδημία του
κορωνοϊού δεν θα είναι η τελευταία

Πηγή: ΜΕΤΟΧΟΣ Σελ.: 30 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

259.44 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΑΓΚΟΣΜΙΟΣ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟ ΥΓΕΙΑΣ
Η πανδημία του κορωνοϊού δεν θα είναι η τελευταία

Η πανδημία που προκάλεσε ο νέος κορονοϊός δεν θα είναι η τε
λευταία και οι προσπάθειες να βελτιωθεί η ανθρώπινη υγεία είναι 

«καταδικασμένες σε αποτυχία» εάν η ανθρωπότητα δεν αντιμετω
πίσει κατά μέτωπον την κλιματική αλλαγή και δεν φροντίσει να 
προστατεύσει το ζωικό βασίλειο, τόνισε ο επικεφαλής του Παγκό
σμιου Οργανισμού Υγείας.

Ο Τέντρος Αντανόμ Γκεμπρεέσους καταδίκασε την «επικίνδυνα 
μυωπική» πολιτική αρκετών ηγετών, που είναι να δαπανούν αλόγιστα 
όταν μαίνεται μια επιδημία και ταυτόχρονα να μην κάνουν τίποτα για 
να προετοιμάσουν τις χώρες τους για την επόμενη.

Για τον γενικό διευθυντή του Οργανισμού, που αποτελεί μέρος του 
συστήματος του ΟΗΕ, είναι πλέον καιρός να αντληθούν μαθήματα α
πό την πανδημία του νέου κορονοϊού.

«Για πάρα πολύ μεγάλο διάστημα, ο κόσμος λειτουργούσε κάνοντας 
τον κύκλο από τον πανικό στην αδιαφορία», τόνισε. «Πετάμε χρήμα
τα σε μια επιδημία και, αφού τελειώσει, την ξεχνάμε και δεν κάνουμε 
τίποτα για να αποτρέψουμε την επόμενη».

Η πρώτη ετήσια έκθεση της Επιτροπής Παρακολούθησης της Πα
γκόσμιας Ετοιμότητας (Global Preparedness Monitoring Board, GPMB), 
που δημοσιοποιήθηκε τον Σεπτέμβριο του 2019 και εξέταζε πόσο κα
λά προετοιμασμένη ήταν η ανθρωπότητα για να αντιμετωπίσει υγειο

νομικές κρίσεις, μερικούς μήνες προτού ξεσπάσει η πανδημία του νέ
ου κορωνοϊού, κατέληγε στο συμπέρασμα πως ο πλανήτης ήταν τρο
μακτικά απροετοίμαστος για δυνητικά καταστροφικές πανδημίες.

«Η ιστορία μας λέει ότι αυτή δεν θα είναι η τελευταία πανδη
μία, καθώς οι επιδημίες είναι πραγματικότητα της ζωής», σημει
ώνει ο Γκεμπρεέσους στο μήνυμά του. «Η πανδημία έδειξε πόσο στε
νή σχέση έχει η υγεία των ανθρώπων, των ζώων και του πλανήτη», συ
μπληρώνει.

Για τον πρώην υπουργό Υγείας της Αιθιοπίας, η κρίση που προκά
λεσε ο νέος κορωνοίός δεν θα έπρεπε να εκπλήσσει κανέναν, καθώς 
είχαν υπάρξει επανειλημμένα προειδοποιήσεις. Κατά τη γνώμη του ε
πικεφαλής του Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας, όλες οι χώρες πρέ
πει να επενδύσουν στην απόκτηση δυνατοτήτων για την αποτροπή, 
την ανίχνευση και την αντιμετώπιση επιδημιών ή έκτακτων καταστά
σεων κάθε είδους. Αυτό δεν σημαίνει απλά να προσληφθούν κάποιοι 
ειδικοί στα συστήματα υγείας; απαιτείται διαφορετική προσέγγιση, που 
θα συμπεριλαμβάνει «όλη την κυβέρνηση κι όλη την κοινωνία» σε κά
θε χώρα. Με επενδύσεις στη δημόσια υγεία, λέει ο Τέντρος Αντανόμ 
Γκεμπρεέσους, «θα εξασφαλίσουμε ότι τα παιδιά μας και τα δικά τους 
παιδιά θα κληρονομήσουν έναν κόσμο πιο ασφαλή, πιο ανθεκτικό και 
πιο βιώσιμο». ΤΙ
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1  ΝΕΑ ΜΕΤΡΑ Σκληρό lockdown στην Κάλυμνο
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

44.46 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΕΑ ΜΙΤΡΑ
Ικϋηρό lockdown στην 
ΚπΑυμνο
Νέα μέτρα ακόμα αυστηρότερου lockdown 
ανακοίνωσε χθες η Πολιτική Προστασία για 
τον περιορισμό των κρουσμάτων του κορω- 
νοϊού στην Κάλυμνο. Τα περιοριστικά μέτρα 
ισχύουν από σήμερα Πέμπτη 31-12-2020 και 
ώρα 06:00 μέχρι το Σάββατο 09-01-2021, 
οπότε και θα συνεδριάσει η Εθνική Επιτροπή 
Προστασίας Δημόσιας Υγείας'Ενανπ Κορω- 
νοϊού Covid-19 για την αξιολόγηση των επι- 
δημιολογικών δεδομένων.
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1  ΥΠΑΡΧΕΙ ΤΟ ΦΑΡΜΑΚΟ ΠΟΥ ΘΕΡΑΠΕΥΕΙ TOΝ COVID
ΚΑΤΑ 70%

Πηγή: SPIRTO Σελ.: 1-3 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1817.6 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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1  ΥΠΑΡΧΕΙ ΤΟ ΦΑΡΜΑΚΟ ΠΟΥ ΘΕΡΑΠΕΥΕΙ TOΝ COVID ΚΑΤΑ 70%
Πηγή: SPIRTO Σελ.: 1-3 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

ΥΠΑΡΧΕΙ ΤΟ ΦΑΡΜΑΚΟ 
ΠΟΥΟΕΡΑΠΕΥΕΙ

Δ εν είναι τεβικά J 
Εββηνικό φαινόμενο I 
η κωβυσιεργία, καθώς 
αν και τα μονοκβωνικά 

αντισώματα είχαν 
ανακαβυφθεί από τον 

Νοέμβριο, δύο μήνες μετά 
ασχοβούμαστε ττως θα 

αηοφύγουμε τον κορονοϊό 
με τα εμβόβια από να τον 
^ γιατρέψουμε 

μ’αυτά...

Δ
εν είναι τελικά Ελληνικό 
φαινόμενο η κωλυσιεργία, 
καθώς αν και τα μονοκλωνικά 
αντισώματα είχαν ανακαλυ
φθεί από τον Νοέμβριο στις ΗΠΑ, δύο 
μήνες μετά στην Ευρώπη ασχολούμα

στε πως θα αηοφύγουμε τον Κορονοιό 
με τα εμβόλια από να τον γιατρέψουμε 
με τα φάρμακα...

Του Κωνσταντίνου Μουσούρη

Σε μία περίοδο κατά την οποία οι ΗΠΑ 
και η Ευρώπη έχουν ρίξει όλο το Βάρος 
τους στον εμβολιασμό των πολιτών 
τους κατά του κορωνοϊού, αμερικανικά 
Μέσα Ενημέρωσης επαναφέρουν στο 
προσκήνιο τα... ξεχασμένα μονοκλωνι
κά αντισώματα. Παρότι θα μπορούσαν 
να βοηθήσουν χιλιάδες ασθενείς, να 
μειώσουν τις εισαγωγές και να επιτρέ
ψουν στο Σύστημα Υγείας να «ανασά- 
νει», τα φάρμακα που πήρε ακόμη και ο 
ΝτόναλντΤραμπ παραμένουν αναξιοποί
ητα -σε μεγάλο βαθμό- στα ψυγεία των 
νοσοκομείων.
Οι ρυθμιστικές Αρχές στις ΗΠΑ είχαν 
δώσει το «πράσινο φως» ώστε τα μο
νοκλωνικά αντισώματα των εταιρειών 
«Lilly» και «Regeneron» να διατεθούν 
στον πληθυσμό. Τότε πολλοί πίστεψαν ότι 
θα παρατηρούνταν τεράστια ζήτηση από

τους ασθενείς και μάλιστα αναρωτιού
νταν αν οι ποσότητες ήταν αρκετές για να 
την καλύψουν. Εντούτοις, οι θεραπείες 
αυτές πέρασαν σε δεύτερη μοίρα και 
στην ουσία παραμένουν ανενεργές! 
«Νόμιζα ότι το πρόβλημά μας θα είναι 
να συγκρατήσουμε τον κόσμο από τον 
διακαή πόθο του να πάρει το φάρμακο. 
Τελικά, έκανα λάθος», είπε χαρακτη

ριστικά στους «New York Times» ο δρ 
Ντάνιελ Σκοβρόνσκι, επικεφαλής του 
επιστημονικού τμήματος της εταιρείας 
«Lilly».

ΔΙΑΤΕΘΗΚΕ ΜΟΝΟ ΤΟ 20%
Και όμως, στη δεδομένη χρονική στιγμή 
παραμένουν διαθέσιμες 532.000 δόσεις 
από τα δύο φάρμακα. Με Βάση τα στοι-

^^^ΓΙΑΤΙ όμως το project δεν 
έτρεξε σε διεθνές επίπεδο 

αν και αηοδείχτηκε από την πρώτη 
στογμή πως έχει πολύ μεγάλα νού
μερα θεραπείας τα οποία φτάνουν 

στο εκωφαντικό 70%. την στιγ
μή μάλιστα που στα νοσο- 

Ά κομεία υπάρχουν χιλιάδες 
ασθενείς:

!^_^Γ!ΑΤ! οι Ευρωπαϊκές κυβερ- 
^ νήσεις συμπεριλαμβανόμε

νός και της Ελληνικής, παράλληλα 
με τα εμβόλια δεν κινήθηκαν στο 
να πρωτοστατήσουν λλά και να 
προμηθευτούν τα εν λόγω φάρμα
κα έτσι ώστε να προσπαθήσει να 
θεραπεύσει όλους όσοι έχουν τον 
ιό και είτε ταλαιπωρούνται στα νο
σοκομεία είτε βρίσκονται σε άσχη
μη κατάσταση στις ΜΕΘ,

ΓΙΑΤΙ δεν υπολογίστηκε ακό- 
μα και το κόστος όλης αυτής 

της διαδικασίας καθώς ως γνω
στόν η παραμονή στη ΜΕΘ κοστίζει 
κάθε ημέρα 500 ευρώ ενώ η θερα
πεία του "ακριβού" μονοκλωνικού 
φαρμάκου της Ελίτ” (όπως χαρα
κτηρίστηκε) κοστίζει 1000 ευρώ 
με πιθανότητες πολύ σοβαρές για 
ανάρρωση και επιστροφή στο σπίτι 
από την δεύτερη ημέρα;

^^^ΓΙΑΤΙ δεν έγινε μια μελέτη 
ακόμα και για την διαδικασία 

χορήγησης του φαρμάκου καθώς 
μπορεί να το λάβει ο ασθενής ακό
μα και σ ένα ιατρικό κέντρο- αρκεί 
να ακολουθεί τις προδιαγραφές- 
χωρίς να έχει τον κίνδυνο να βρε
θεί σε νοσοκομείο που οι εστίες 
μόλυνσης δεν παύουν να είναι πε
ρισσότερες;

ΓΙΑΤΙ ακόμα και σήμερα πα- 
ράλληλα με τα εμβόλια, δεν 

παραγγέλνονται συγκεκριμένες 
δόσεις μονοκλωνικών αντισω
μάτων, όσοι είναι και οι ασθενείς 
στην Ελλάδα, έτσι ώστε να θερα
πευτούν όσοι γίνεται περισσότεροι 
και να γλυτώσουν από τον εφιάλτη 
του Covid -19 και τις ΜΕΘ;

TOM COVID ΚΑΤΑ 70%
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1  ΥΠΑΡΧΕΙ ΤΟ ΦΑΡΜΑΚΟ ΠΟΥ ΘΕΡΑΠΕΥΕΙ TOΝ COVID ΚΑΤΑ 70%
Πηγή: SPIRTO Σελ.: 1-3 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Η μελέτη για τη θεραπεία στη χώρα μας

Τα μονοκβωνικά 
αντισώματα 
παραμένουν 
αναξιοποίητα 
στα ψυγεία των 
νοσοκομείων 

τωνΗΠΑ

Η Ελλάδα έχει κινηθεί μεθοδικά στο συγκεκριμένο ζήτημα. Ως εκ τού
του συγκαταλέγεται στις πρώτες χώρες σε ευρωπαϊκό επίπεδο που 
εξασφάλισαν την ένταξη ασθενών με κορωνοϊό στα πρωτόκολλα της 
πειραματικής θεραπείας με το κοκτέιλ των μονοκλωνικών αντισωμά
των της εταιρείας «Regeneron».
Η μελέτη Βρίσκεται σε εξέλιξη και σε αυτήν παίρνουν μέρος εκατό 
άνθρωποι άνω των 65 ετών, οι οποίοελαμβάνουν το φάρμακο μόλις 
διαγνωστούν με κορωνοϊό.
Πραγματοποιείται στα νοσοκομεία «Σωτηρία» και «Αττικόν» στην Αθή
να. ΑΧΕΠΑ και «Ιπηοκράτειο» στη Θεσσαλονίκη και στο Πανεπιστημι
ακό της Πάτρας.
Εκτιμάται πως θα ακολουθήσει και δεύτερη μελέτη, θα αφορά εκείνους 
που θα έχουν στο οικογενειακό τους περιβάλλον ασθενή που έχει δια-

γνωστεί θετικός στο Covid -19 και οι ίδιοι δεν έχουν κολλήσει.
Κατά τη δεύτερη φάση θα καταβληθεί προσπάθεια ώστε να διαπιστωθεί 
αν η συγκεκριμένη θεραπεία θα έχει ουσιαστικά αποτελέσματα και θα 
κρατήσει τον ιό μακριά από αυτούς τους ανθρώπους.
0 πρόεδρος του Εθνικού Οργανισμού Φαρμάκων. Δημήτρης Φιλίππου 
εκτιμά πως είναι πιθανό να πάρει άδεια έκτακτης ανάγκης από την Ευ
ρωπαϊκή Υπηρεσία Φαρμάκων (ΕΜΑ) μέχρι τα τέλη Ιανουάριου, οπότε 
και θα είναι ευρύτερα διαθέσιμο.
«Από τη στιγμή που θα εγκριθεί από την Ευρωπαϊκή Υπηρεσία Φαρμά
κων, υπολογίζω ότι θα έχουμε τις πρώτες δόσεις στη χώρα μας μέσα 
σε δύο εβδομάδες», τόνισε από τη δική του πλευρά, ο Σπύρος Φιλιώ- 
της, αντιπρόεδρος και γενικός διευθυντής της ελληνικής εταιρείας 
«ΦαρμασέρΒ—Λίλλυ».

χεία που έγιναν γνωστά, μόλις το 20% 
κατέληξαν σε ανθρώπους που προσβλή

θηκαν από τον ιό.
Σε κάποιες περιπτώσεις το ποσοστό είναι 
ακόμη πιο χαμηλό. Για παράδειγμα, το 
Ιατρικό Κέντρο Tufts της Βοστόνης έλαβε 
117 δόσεις του φαρμάκου αλλά εκείνο 
χορηγήθηκε σε μόλις δεκαεννέα ασθε
νείς κατά τις δύο πρώτες εβδομάδες.
Η αμερικανική εφημερίδα υποστη
ρίζει πως ένας από τους λόγους που 
συμβαίνει αυτό είναι ότι το προσωπικό 
στα νοσοκομεία στις ΗΠΑ «τρέχει» τις 
προετοιμασίες των εμβολιασμών και 
δεν δίνει την απαιτούμενη προσοχή στα 
μονοκλωνικά αντισώματα.
Οι γιατροί δεν τα προτείνουν καν στους 
ηλικιωμένους μόλις βρεθούν θετικοί.
Ως γνωστόν, η συγκεκριμένη θεραπεία 
ενδείκνυται για τις πρώτες ημέρες της 
ασθένειας και προτού εκδηλωθούν 
έντονα συμπτώματα που θα καταστήσουν 
αναγκαία τη νοσηλεία.

ΤΟ ΛΑΘΟΣ ΜΗΝΥΜΑ ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΛΙΤ
Πάντως, ούτε εκείνοι στους οποίους τα 
παραπάνω θα μπορούσαν να φανούν 
χρήσιμα, τα αναζήτησαν. Κατά μία εκδο
χή, η εξέλιξη αυτή οφείλεται στο ότι τα 
μονοκλωνικά αντισώματα προωθήθηκαν 
από στελέχη της κυβέρνησης του Ντό- 
ναλντ Τραμπ ως «θεραπεία της ελίτ».
Ο Πρόεδρος των ΗΠΑ πήρε τα φάρμακα, 
ενώ την ίδια θεραπεία έχουν ακολου
θήσει ο υπουργός Στέγης και Αστικής

Δρ Ντάνιελ 
ΣκοΒρόνσκι

Ανάπτυξης, Μπεν Κάρσον. ο στενός σύμ
βουλος του Τραμπ, Κρις Κρίστι, ο πρώην 
δήμαρχος της Νέας Υόρκης Ρούντι 
Τζουλιάνι και άλλοι υψηλά ιστάμενοι. 
Όλοι τους είδαν εξαιρετικά αποτελέσματα 
και ξεπέρασαν την ασθένεια δίχως να 
νοσηλευτούν.Όμως, έστειλαν λάθος 
μήνυμα στην κοινωνία, όπως τουλάχι
στον υποστηρίζει ο ΣκοΒρόνσκι, ο οποίος 
δήλωσε: «Οι πολιτικοί που έλαβαν 
μονοκλωνικά αντισώματα θεραπεύτη

καν χωρίς να χρειαστεί να μείνουν στο 
νοσοκομείο. Ωστόσο, βγήκαν δημοσίως 
με αλαζονικό τρόπο και καυχήθηκαν ότι 
πήραν μονοκλωνικά αντισώματα.Έτσι, 
πιθανότατα ο περισσότερος κόσμος θα 
σκέφτηκε 'αυτό δεν είναι για τη δική 
μου τσέπη, είναι μόνο γι' αυτούς' και δεν 
αναζήτησε ποτέ το φάρμακο».

ΔΕΝ ΥΠΑΡΧΟΥΝ ΑΟΜΕΙ
Βέβαια, ούτε η κυβέρνηση έχει μερι-

μνήσει να διευκολύνει εκείνους που 
ενδεχομένως θα έμπαιναν στον κόπο να 
αναζητήσουν τη συγκεκριμένη θερα
πεία. Για παράδειγμα, δεν υφίσταται 
γραμμή επικοινωνίας ή ιστότοπος μέσω 
του οποίου οι ασθενείς να μπορούν να 
εντοπίσουν ποιο νοσοκομείο διαθέτει το 
φάρμακο προκειμένου να αιτηθούν να 
τους χορηγηθεί.
Ένα ακόμη πρόβλημα εντοπίζει ο 
αντιπρόεδρος και γενικός διευθυντής 
της ελληνικής εταιρείας «ΦαρμασέρΒ - 
Λίλλυ», Σπύρος Φιλιώτης, που τόνισε ότι 
στις περισσότερες Πολιτείες των ΗΠΑ 
δεν υπάρχουν οι ειδικές δομές για να γί
νει η έγχυση του φαρμάκου. «Το φάρμα
κο δεν μπορεί να δοθεί στο νοσοκομείο, 
καθώς ο ασθενής έχει ήδη κορωνοϊό. 
Όμως, πραγματοποιείται ενδοφλέβια και 
η έγχυση έχει διάρκεια μιάμιση ώρα. 
Άρα, θα πρέπει να πάει σε κάποιο Κέντρο 
Ημέρας, να κάνει τη δόση και να αποχω
ρήσει. Στην Ελλάδα, πάντως, έχουμε τις 
Κλινικές Covid και πρακτικά το θέμα θα 
είναι πολύ πιο απλό», υπογράμμισε.
Όσο για την αποτελεσματικότητά του,·
Ο Φιλιώτης εξήγησε πως στις κλινικές 
μελέτες, έχει δείξει ότι «μειώνει σε πο
σοστό 70% τις πιθανότητες να χρειαστεί 
κάποιος νοσηλεία».

Η Ελλάδα μπορεί να παράξει 
μονοκλωνικά αντισώματα
Ανοιχτό, υπό προϋποθέσεις, είναι το ενδεχόμενο να παραχθούν στην Ελλάδα θεραπευτικά μονο
κλωνικά αντισώματα ενάντια στον Sars-CoV-2. σύμφωνα με τον ομότιμο καθηγητή της Ιατρικής 
Σχολής του Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστήμιου Αθηνών και εκπρόσωπο της Γενικής 
ΓραμματείαςΈρευνας και Τεχνολογίας στην «ΕμΒληματική Δράση», Χρήστο Κίττα.
Σε συνέντευξή του στο ΑΠΕ - ΜΠΕ επισήμανε ότι η παραγωγή τέτοιων αντισωμάτων έχει επι
τευχθεί σε ελάχιστες χώρες.
«Τα αντισώματα που παρήχθησαν και θα χρησιμοποιηθούν για το rapid test, έχουν σταλεί στη 
Regeneron', η οποία τα έχει αναλύσει και μας έχει στείλει mail, το οποίο πιστοποιεί ότι είναι 

πολύ ισχυρά. Για να γίνουν φάρμακο χρειάζεται να τα πάρει μία πολύ μεγάλη βιομηχανία και να 
προχωρήσει στη διαδικασία εξανθρωποποίησης' (humanization) όπως λέγεται. Δυνητικά θα 
μπορούσε να επιτευχθεί κάτι τέτοιο αν βρεθεί ειδική φαρμακοβιομηχανία. Δηλαδή να επιτευχθεί 
μία συνεργασία της ερευνητικής με μεγάλη εγχώρια ή διεθνή φαρμακοβιομηχανία, η οποία θα 
έχει την τεχνογνωσία στο humanization», είπε μεταξύ άλλων ο πρώην πρύτανης του ΕΚΠΑ.
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1  Η Κρήτη παρέλαβε τα πρώτα εμβόλια κατά της
νόσου covid-19

Πηγή: ΡΕΘΕΜΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 1 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

609.66 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΦΤΑΣΑΝ ΧΘΕΣ 10.000 ΔΟΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΜΒΟΛΙΑΣΤΙΚΗ ΚΑΑΥΨΗ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΥ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ

Η Κρήτη παρέλαβε τα πρώτα εμβόλια 
κατά της νόσου covid-19

Οι πρώτες δόσεις εμβολίου κατά της 
covid-19, των Pfizer/BioNTech, για 
την εμβολιαστική κάλυψη όλου του 
υγειονομικού προσωπικού του νη
σιού έφτασαν χθες το πρωί στην Κρή
τη με το πλοίο των Μινωικών Γραμ
μών που εκτελεί το δρομολόγιο Πει- 
ραιάς-Ηράκλειο και από το λιμάνι του 
Ηρακλείου μεταφέρθηκαν σε χώρο 
ασφαλούς αποθήκευσης του Συνεται
ρισμού Φαρμακοποιών Κρήτης.

Αν και η διοίκηση της 7ης ΥΠΕ Κρή
της δεν αποκάλυψε τον αριθμό των δό
σεων εμβολίων που ήρθαν στο νησί, οι 
πληροφορίες αναφέρουν ότι πρόκειται 
για περίπου 10.000 δόσεις. Σε κάθε πε
ρίπτωση, σε πρώτη φάση οι δόσεις που 
έφτασαν στην Κρήτη επαρκούν για να 
εμβολιαστούν τόσο οι υγειονομικοί που 
έχουν δηλώσει την πρόθεση τους όσο 
και το προσωπικό των δομών που είναι 
σε προτεραιότητα σύμφωνα με το σχέ
διο της Εθνικής Επιτροπής Εμβολιασμού.

Ο εμβολιασμός θα ξεκινήσει το πρωί 
της Δευτέρας 4 Ιανουάριου 2021,ταυ
τόχρονα και στα 8 νοσοκομεία της Κρή
της. Σύμφωνα με τη διοίκηση της 7ης 
ΥΠΕ τα εμβολιαστικά κέντρα των δη
μόσιων νοσοκομείων είναι έτοιμα, τόσο 
από πλευράς επάνδρωσης τους όσο και 
από πλευράς του απαιτούμενου εξοπλι
σμού αφού ήδη έχει γίνει προμήθεια των 
φαρμακευτικών ψυγείων για την ασφα
λή αποθήκευση των εμβολίων. Η υγει
ονομική περιφέρεια διαβεβαιώνει ότι 
έχει γίνει στην εντέλεια η προβλεπόμε- 
νη προετοιμασία έτσι ώστε να πραγμα
τοποιείται με ασφάλεια η εμβολιαστική 
κάλυψη.

• Ξεκινά τη Δευτέρα στα 8 νοσοκομεία ο εμβολιασμός γιατρών 
και νοσηλευτών

Μέλη του υγειονομικού προσωπικού 
θα είναι τα πρώτα άτομα που θα εμβο
λιαστούν στην υγειονομική περιφέρεια 
Κρήτης και κατά πληροφορίες πρόκει
ται για γιατρό και νοσηλευτή του ΠΑΓΝ Η 
που όλο το διάστημα της υγειονομικής 
βρίσκονται στην πρώτη γραμμή της μά
χης κατά του κορονοϊού. «Τα πρώτα άτο

μα που θα εμβολιαστούν στην υγειονομι
κή μας περιφέρεια σίγουρα θα είναι άν
θρωποι της πρώτης γραμμής, άνθρωποι 
από το υγειονομικό προσωπικό που όλους 
αυτούς τους μήνες κατέβαλαν κάθε δυνα
τή προσπάθεια για να διασφαλίσουν την 
δημόσια υγεία στον τόπο μας κατέβαλαν 
όλες τους τις δυνάμεις ώστε να μην έχου

με απώλειες ζωών», όπως ανέφερε χα
ρακτηριστικά η διοικήτρια της 7ης ΥΠΕ 
Λένα Μπορμπουδάκη.

Σε ότι αφορά τον αριθμό των ατόμων 
από το υγειονομικό προσωπικό της Κρή
της που έχουν ήδη δηλώσει θετικά στον 
εμβολιασμό, οι πληροφορίες αναφέ
ρουν ότι το ποσοστό τους υπερβαίνει

τον μέσο όρο του πανελλαδικού ποσο
στού και κυρίως σε ότι αφορά τους για
τρούς ενώ σε καθημερινή βάση διαφαί- 
νεται αυξητική τάση θετικής πρόθεσης 
τόσο από γιατρούς όσο και από νοση
λευτές.

«Έχουμε αυξημένο ποσοστό πρόθε
σης εμβολιασμού στους γιατρούς και εί
μαστε ιδιαίτερα ευτυχείς γι' αυτό. Είναι 
πολύ πιθανόν και αυτός είναι ο στόχος 
μας, το υγειονομικό προσωπικό της Κρή
της να έχει την πρωτιά στην εμβολιαστι- 
κή κάλυψη για την covid-19 όπως την 
είχε και για το αντιγριππικό εμβόλιο», 
επεσήμανε η κ. Μπορμπουδάκη.

Να σημειωθεί ότι στα εμβολιαστικά 
κέντρα των νοσοκομείων θα εμβολια
στεί και το υγειονομικό προσωπικό των 
κέντρων υγείας.

Σύμφωνα με τον σχεδίασμά της Επι
στημονικής Εθνικής Επιτροπής, ο εμ
βολιασμός του γενικού πληθυσμού της 
Κρήτης, όπως και της υπόλοιπης Ελλά
δας, θα ξεκινήσει στις 20 Ιανουάριου. 
Στις αρχές της εβδομάδας θα οριστικο- 
ποιηθούν τα εμβολιαστικά κέντρα σε 
όλο το νησί (η αρχική πρόβλεψη ήταν 
για 66). Στην μεγάλη αυτή επιχείρηση 
εμβολιασμού του γενικού πληθυσμού, 
προκειμένου να προχωρήσει με γορ
γούς ρυθμούς εφόσον η χώρα θα έχει 
παραλάβει πολύ μεγάλο αριθμό παρ
τίδων εμβολίου, θα συμμετέχουν και οι 
δομές πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας 
έτσι ώστε και να υπάρχει εύκολη προ- 
σβασιμότητα των πολιτών όπου κι αν δι
αμένουν αλλά και να μην παρατηρηθεί 
συγχρωτισμός ατόμων στα σημεία εμ
βολιασμού.



39;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Κορονο... χώρι στην Αργολίδα
Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

241.33 cm² Κυκλοφορία: 4295

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κορονο... χώρι στην Αργολίδα

«ΚόϋΠησαν» 69οι οι κάτοικοι από
τη χριστουγεννιάτικη άειτοηργία!
«ΜΑΥΡΗ» Πρωτοχρονιά θα περάσουν οι κάτοι
κοι του χωριού Ανυφί στην Αργολίδα, το οποίο 
μετατράπηκε σε υγειονομική... βόμβα.

Σύμφωνα με το ρεπορτάζ, λοιπόν, 15 κά
τοικοι του χωριού κόλλησαν κορονοϊό, πα- 
ρακολουθώνταε τη χριστουγεννιάτικη λει
τουργία! Ο 50xpovos ιερέαε, μάλιστα, νοση
λεύεται ήόη στη ΜΕΘ του Νοσοκομείου Κα- 
λαμάταε και πάσχει από υποκείμενα νοσήμα
τα! Επίσηε, νοσηλεύονται οι ηλικιωμένοι γονείε 
του ιερέα, ενώ άλλα τέσσερα μέλη τηε οικογέ- 
νειάε του διαγνώστηκαν με τον ιό.

Στο χωριό διενεργήθηκαν rapid tests, εκ 
των οποίων εντοπίστηκαν οκτώ ακόμα θετικά 
κρούσματα κορονοίού. Σύμφωνα με την ιχνηλά- 
τηση, άλατα θετικά κρούσματα κορονοίού είχαν 
παραστεί στη χριστουγεννιάτικη λειτουργία την

περασμένη εβδομάδα, κατά την οποία ο ιερέα5 
ήταν εμπύρετο5, σύμφωνα tis πληροφορία! 
Παρ’ ότι, μάλιστα, ο i'6ios είχε πυρετό, τέλεσε 
κανονικά τη λειτουργία, την οποία παρακολού
θησαν 50 περίπου πιστοί μέσα και έξω από το 
ναό, τηρώνταε, βέβαια, τα μέτρα για τον κορο- 
νοϊό. Συνεπεία αυτού, ο ispos vaos φέρεται να 
μετατράπηκε εν μέρει σε εστία μετάδοση5 του 
«φονιά», εν αγνοία του ιερέα.Ήδη oris εκκλη
σία, tous κοινόχρηστουβ και δημόσιοί χώ- 
pous του χωριού, καθώβ και στο σπίτι ms οι- 
κογένειαβ των νοσούντων, πραγματοποι
ήθηκαν απολυμάνσειε, ενώ έλεγχοι έγιναν 
και στη γειτονική Αγία Τριάδα, όπου, σύμφω
να με πληροφορία, πραγματοποιήθηκαν πε
ρί rous 130 ελέγχουβ σε kotoi'kous του χωρι
ού, όπου διαπιστώθηκε ένα θετικό κρούσμα.
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1  Εβρος: Αλλάζει το μοντέλο των ελέγχων ανίχνευσης
κορωνοϊού

Πηγή: ΓΝΩΜΗ ΤΗΣ ΘΡΑΚΗΣ Σελ.: 3 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

71.92 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εβρος: Αλλάζει το μοντέλο των ελέγχων 
ανίχνευσης κορωνοιού

Αλλάζει από ίο νέο έτος το μοντέλο των ελέγχων ανίχνευ
σης κορωνοϊού στον πληθυσμό, καθώς, σύμφωνα με την πλη
ροφόρηση που υπάρχει, οι δειγματοληψίες δεν θα γίνονται 
από τις κινητές μονάδες του ΕΟΔΥ, αλλά από το υγειονομικό 
προσωπικό των Ενόπλων Δυνάμεων, σε συγκεκριμένα σημεία 
που θα ανακοινωθούν. Όπως ανέφερε στην ΕΡΤ Ορεστιάδας 
ο αντιπεριφερειάρχης Έβρου, Δπμιίτρης Πέτροβιτς, από τπν

μέχρι τώρα ενημέρωση προκύπτει ότι θα λειτουργήσουν 130 
περίπου τέτοια κέντρα δειγματοληψιών σε όλη τη χώρα, ανά- 
μεσά τους και δύο στονΈβρο και συγκεκριμένα στα στρατιωτι
κά νοσοκομεία Αλεξανδρούπολης και Διδυμοτείχου. Οι πολίτες 
που θα θέλουν να κάνουν δωρεάν το rapid test θα πρέπει να 
κλείνουν ραντεβού και να προσέρχονται στους χώρους που θα 
λειτουργήσουν για τον σκοπό αυτό. Ο ΕΟΔΥ, από την πλευρά 
του, μετατοπίζει το βάρος στους εμβολιασμούς που θα ξεκι
νήσουν από τη νέα χρονιά στον πληθυσμό, στο πλαίσιο του 
σχεδίου «Ελευθερία».
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1  Κλέβουν τη σειρά των υγειονομικών
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

80.67 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Κλέβουν τη σειρά των υγειονομικών
Πάνω από 20 νοσηλευτές που ήταν στη λίστα να 
εμβολιαστούν πήγαν στο «Σωτηρία», αλλά δεν τα κατάφεραν 
γιατί είχαν πάρει τη θέση τους υπουργοί της κυβέρνησης, 
γενικοί γραμματείς, στελέχη της ΕΥΠ ή του υπουργείου 
Εθνικής Άμυνας, κατήγγειλε ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ 
Μιχάλης Γιαννακός στο Kontra. Ο πρόεδρος του σωματείου

εργαζομένων «Αττικό» Μιχάλης Ρίζος συμπλήρωσε ότι 
επιβεβαιώνεται έτσι «μια πολιτική νοοτροπία της κυβέρνησης 
που περιφρονεί το υγειονομικό κίνημα». Οι κυβερνητικοί 
επιδίδονται σε ένα «γελοίο τηλεοπτικό σόου» παίρνονταςτη 
θέση των ανθρώπων της πρώτης γραμμής, αδιαφορώντας για 

το ότι θέτουν σε κίνδυνο τη ζωή των τελευταίων. Κατ.Μπρ.
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1  Το εμβόλιο και η... κουτσή Μαρία
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-12-2020

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1012.44
cm²

Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Πί νότο πλάνο

Παντελήβ 
θαλασσινόβ: 
Εγώ που δεν 

πιστεύω τίποτα, 
που είμαι 

καχύποπτοε, 
που δεν tous 
εμπιστεύομαι 

καιtous 
θεωρώ θρασείβ 

και δειλούβ, 
γιατί πιστεύω 

ότι η ένεση 
που έκαναν 
οι ίδιοι είναι 

φυσιολογικόβ 
opos; θα 

μπορούσε ή 
μπα;

Μαρία Σολωμού: Οχι, δεν είμαι από 
tous ανθρώπουβ που θα κάνουν το 
εμβόλιο για τον κορωνοϊό

Κώσταs Κοκκινάκηβ: 
Είμαι αντίθετοβ με το εμβόλιο. 

Αυτή τη στιγμή Βλέπω και διαβάζω 
διάφορα και δεν με πείθουν να 

κάνω το εμβόλιο

Το εμβόλιο και 
η... κουτσή Μαρία

Σιο σκηνικό ins... συνωμοσίαξ ζηλευτό ρόλο έχουν 
αποκτήσει και κάποιοι εγχώριοι «επώνυμοι», πολλοί 

εκ των οποίων επιδιώκουν να γίνουν... influences, 
διαμορφωτές δηλαδή ms γνώμης των ακολουθών τους

ΤΟΥ ΒΑΣΙΛΗ Σ. ΚΑΝ ΕΛΛΗ

Θ
α ττερίμενε κανείς ότι με την ανακάλυ
ψη, έγκριση και διανομή του εμβολίου 
κατά του κορωνοϊού, οι απανταχού 
«ψεκασμένοι», «βαρεμένοι», αρνητές ή κατ’ 

επάγγελμα συνωμοσιολόγοι θα σιωπούσαν.
Αλλωστε, ήταν οι ίδιοι που έλεγαν ότι δεν 

υπάρχει κορωνοϊός, ότι είναι μια απλή γρί
πη, ότι είναι σχέδιο της παγκόσμιας τάξης 
πραγμάτων ή ότι το εμβόλιο θα είναι «τσι- 
παρισμένο» από τον Μπιλ Γκέιτς.

Θα περίμενε κανείς ότι η ελπίδα που γεν
νήθηκε σε όλο τον κόσμο, ότι μπορούμε 
σταδιακά να πάρουμε τη ζωή μας πίσω, θα 
μείωνε τον οχετό και την τοξικότητα, κυρίως 
στο ανώνυμο Διαδίκτυο.

Φευ, έγινε το αντίθετο. Μαζί με τους κα
τά τα άλλα συμπαθείς συμπολίτες μας, που 
εύλογα εκφράζουν τις αμφιβολίες τους για 
το εμβόλιο (αν και οι περισσότεροι είναι 
ανενημέρωτοι και σίγουρα όχι ειδικοί) μια 
στρατιά αρνητών παρελαύνει καθημερινά 
στα social media.

Οποιος τολμά να μιλήσει ή να γράψει για 
το εμβόλιο και την ιστορική στιγμή που ζει η 
επιστήμη και η ανθρωπότητα γίνεται αμέσως 
στόχος ύβρεων, απειλών, χλευασμού.

Τόσο πολλή τοξικότητα είχε να εμφανι
στεί από την εποχή των Μνημονίων και των 
«αγανακτισμένων» στις πλατείες της οργής.

Ομως, τώρα το διακύβευμα είναι ιδιαίτερα 
σοβαρό και αφορά την υγεία εκατομμυρίων 
ανθρώπων.

Οπότε, οι «ψεκασμένοι», οι αρνητές του 
εμβολίου και όσοι ενημερώνονται για τα 
επιστημονικά επιτεύγματα από αμφιβόλου 
ποιότητας μέσα ενημέρωσης ή τα ανεξέλε
γκτα social media κάνουν τεράστια ζημιά.

Το σκηνικό της... συνωμοσίας και τα fake 
news που μεταδίδονται με απίστευτη ταχύ
τητα «δένει» στα αρρωστημένα ή στα... άδεια 
μυαλά ορισμένων.

Ο... Εβραίος που φτιάχνει το εμβόλιο. Ο 
Μπιλ Γκέιτς που βάζει τσιπάκι για να μας 
ελέγχει. Το εμβόλιο που θα μας αλλάξει το 
DNA αλλά και οι πολιτικοί που εμβολιάστη
καν με... νεράκι ή φυσιολογικό ορό.

Μεγάλη αναταραχή, υπέροχη κατάσταση, 
όταν παίζεται η ζωή εκατομμυρίων...

Σ’ αυτό τον υπέροχο κόσμο, που θα μπορού
σε να γίνει ταινία των Μόντι Πάιθονς, ζηλευτό 
ρόλο έχουν αποκτήσει και οι «επώνυμοι» της 
χώρας. Πολλοί εκ των οποίων μάλιστα επιδι
ώκουν να γίνουν... influencers, διαμορφωτές 
δηλαδή της γνώμης των ακολούθων τους.

Κι αν τον Γρηγόρη Πετράκο τον αντιμε
τωπίσαμε με κάποια συμπάθεια για τις επι
στημονικές «αρλούμπες» που είχε συνδέσει 
για να φτιάξει τη θεωρία του, ήρθαν κι άλλοι 
για να μας αποδείξουν ότι είναι... πολλοί και 
ζουν ανάμεσά μας.

ΤΑ ΕΚΑΝΕ... ΘΑΛΑΣΣΑ. Ο τραγουδοποιός 
Παντελής Θαλασσινός απασχόλησε ιδιαίτερα 
τα social media τις προηγούμενες ημέρες, 
όταν έκανε την εξής ανάρτηση: «Εγώ που 
δεν πιστεύω τίποτα, που είμαι καχύποπτος, 
που δεν τους εμπιστεύομαι και τους θεωρώ 
θρασείς και δειλούς, γιατί πιστεύω ότι η 
ένεση που έκαναν οι ίδιοι είναι φυσιολογικός 
ορός; Θα μπορούσε ή μπα;» έγραψε ο γνωστός 
τραγουδοποιός, προκαλώντας σάλο.

Η ΠΟΕΔΗΝ τον απείλησε με μηνύσεις, ο 
Θαλασσινός κατάλαβε ότι τα έκανε... θάλασ
σα, επανήλθε λίγο μπερδεμένα για να πει ότι 
θα πιστεύει στο εμβόλιο, αλλά θα το κάνει 
τελευταίος, όμως στον... κήπο του Διαδικτύου 
φύτρωσαν πολλά «λουλούδια».

Νωρίτερα την... άποψή της έσπευσε να 
καταθέσει και η Μαρία Σολωμού. Η γνωστή 
ηθοποιός είπε: «Οχι, δεν είμαι από τους αν
θρώπους που θα κάνουν το εμβόλιο για τον 
κορωνοϊό. Δεν είμαι καθόλου και είμαι πάρα 
πολύ αρνητική για 1.500 λόγους που δεν θα 
τους πω. Αν γίνει υποχρεωτικό για παιδιά, 
καλά εκεί θα γίνω ανθρώπινη ασπίδα εγώ, 
μπροστά, σκοτώστε με! Είμαι πολύ "περίερ
γη" με τα εμβόλια».

Εύλογα δέχθηκε βροχή επικρίσεων με 
κυριότερη εκείνη του ηθοποιού Χρήστου 
Χατζηπαναγιώτη, ο οποίος μεταξύ άλλων 
έγραψε, αφήνοντας αιχμές για τη συνάδελ
φό του: «Εκνευρίζομαι πολύ από αυτή την 
ανεξέλεγκτη “άποψη” που έχει κι η κουτσή

Μαρία... όταν βλέπω δε και ανθρώπους γνω
στούς, “διάσημους” ηθοποιούς π.χ. που από 
τη δημοφιλία τους έχουν δύναμη και πολλές 
φορές δυστυχώς διαμορφώνουν κλίμα, να 
εκφράζουν απόψεις για το εμβόλιο του τύπου 
“είναι πολύ περίεργη με τα εμβόλια γενικά 
εγώ”, μου σηκώνεται η τρίχα... χαλιέμαι πο
λύ!... Ακόυσα και το άλλο! “Αν πρέπει να γίνει 
εμβολιασμός σε παιδιά εγώ θα μπω μπροστά, 
ανθρώπινη ασπίδα” για να γλιτώσει το παιδί 
της από τον εμβολιασμό, λέμε! Δεν πειράζει... 
ένα περισσότερο εμβόλιο για τα παιδιά της 
Αφρικής που παλεύουν για την επιβίωσή 
τους. Τι να πω; Εχω μείνει άφωνος».

Στο... ρινγκ προστέθηκε και ο γνωστός 
πρώην πολίστας και νυν σελέμπριτι, Κώστας 
Κοκκινάκης, ο οποίος δήλωνε με... επιστημο
νικό στόμφο. «Είμαι αντίθετος με το εμβόλιο. 
Αυτή τη στιγμή βλέπω και διαβάζω διάφορα 
και δεν με πείθουν να κάνω το εμβόλιο. Να 
κάνω ένα εμβόλιο για μία αρρώστια από την 
οποία δεν κινδυνεύω; Ετσι πιστεύω. Μπορεί 
να το έχω περάσει κιόλας, χωρίς να το ξέρω.

Για ποιον λόγο να διακινδυνεύσω κάτι τέ
τοιο; Ούτε στο παιδί μου θα επιτρέψω να το 
κάνει. Βλέπουμε να το κάνει ο Πρωθυπουργός 
και γιατροί χωρίς να βλέπεις ποιο είναι το 
εμβόλιο, δεν με πείθει. Θέλω να μου δείξουν 
το μπουκαλάκι».

Ο άλλοτε άριστος πολίστας «βούλιαξε» 
στον ωκεανό των συνωμοσιών και των ανε
ξέλεγκτων ειδήσεων γύρω από την πανδημία 
και το εμβόλιο.

Και μαζί με τους «επώνυμους» βουλιάζει 
και η λογική, ο ορθός λόγος που βρίσκει 
απέναντι του θεωρίες βγαλμένες από τα πιο 
ταπεινά ένστικτα του ανθρώπου.

Onoios τολμά να μιλήσει 
ή να γράφει για ίο εμβόλιο και 
ιην ιστορική στιγμή που ζει 
η επιστήμη και η ανθρωπότητα, 
γίνεται αμέσω§ στόχο? ύβρεων, 
απειλών, χλευασμού
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Αντιδράσεις για προτεραιότητα 
κυβερνητικών στελεχών
Θύελλα αντιδράσεων έχει 
ξεσπάσει με καταγγελίες 
από υγειονομικούς, αλλά και 
κόμματα της αντιπολίτευσης, 
σχετικά με την προτεραιότητα 
στον εμβολιασμό κατά του 
κορωνοϊού, ενώ υποστηρίζουν 
ότι υπήρξε «αλλαγή πλεύ
σης» από την κυβέρνηση.

ΑΘΗΝΑ, 30.

πως δηλώνουν, η ελληνική 
I κυβέρνηση αρχικά δημοσίευ-

σε έναν κατάλογο 45 αξιωμα- 
τούχων που θα συμπεριληφθούν στην 
ομάδα εμβολιασμών, όπως υπουργοί, 
γενικοί γραμματείς, επικεφαλής των 
υπηρεσιών υγείας και υψηλόβαθμα 
στελέχη των ελληνικών Ενόπλων Δυ
νάμεων.
Ωστόσο, χθες, ο κυβερνητικός εκπρό
σωπος, Στέλιος Πέτσας, ανέφερε ότι ο 
κατάλογος προτεραιότητας θα περιλαμ
βάνει τελικά 126 κυβερνητικούς αξιω- 
ματούχους, οι οποίοι θα ενταχθούν το 
πλάνο μέχρι τα τέλη Ιανουάριου.
Οι κυβερνητικοί αξιωματούχοι είναι με
ταξύ των 471 ατόμων που έχουν ήδη 
λάβει το εμβόλιο των Pfizer/BioNTech 
από την Κυριακή 27 Δεκεμβρίου, κατά 
την έναρξη του Εθνικού Επιχειρησιακού 
Σχεδίου Εμβολιασμών «Ελευθερία», 
ενώ αρκετοί από αυτούς είναι σχετικά 
νέοι άνθρωποι.
Το γεγονός προκάλεσε τις έντονες 
αντιδράσεις γιατρών και κομμάτων της 
αντιπολίτευσης. Ο γιατρός και γραμμα
τέας της Ομοσπονδίας Ενώσεων Νοσο
κομειακών Γιατρών Ελλάδος (ΟΕΝΓΕ) 
Παναγιώτης Παπανικολάου, κατήγγειλε 
πως στο νοσοκομείο «Σωτηρία» ανα
βλήθηκαν προγραμματισμένοι εμβολια
σμοί για δεκάδες εργαζόμενους και στη 
θέση τους εμβολιάστηκαν υπουργοί. 
Την ίδια ώρα, ο διευθυντής του νοσοκο
μείου Σωκράτης Μητσιάδης, επεσήμανε 
ότι λόγω λάθος προγραμματισμού, 56 
από τους 61 εργαζόμενους εμβολιάστη
καν την Τρίτη και σήμερα θα συνεχιστεί 
η διαδικασία.
Παράλληλα, ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ,

Μιχάλης Γιαννάκος για το ίδιο θέμα 
ανέφερε ότι δεν τηρείται σειρά προ
τεραιότητας στα νοσοκομεία σε σχέση 
με τους εμβολιασμούς κορωνοϊού και 
ότι πρώτα εμβολιάζονται κυβερνητικά 
στελέχη εκτός λίστας.
«Ο εμβολιασμός δεν πρέπει να μετα- 
τρέπεται σε κυβερνητική προπαγάνδα. 
Πλήθος κυβερνητικών στελεχών πηγαί
νουν σε όλα τα νοσοκομεία και εμβολι
άζονται», υπογράμμισε ο κ. Γιαννάκος, 
συμπληρώνοντας ότι «Χθες 17 κυβερ
νητικοί αξιωματούχοι, στελέχη των Ενό
πλων Δυνάμεων, άλλοι της ΕΥΠ, πήγαν 
στο Σωτηρία για να εμβολιαστούν. Οι 
περισσότεροι ήταν εκτός λίστας. Ακυ
ρώθηκαν τα ραντεβού των υγειονο
μικών που ήταν να εμβολιαστούν και 
πήγαν στα σπίτια τους. Ο διοικητής του 
νοσοκομείου τους είπε «δεν μπορώ να 
αρνηθώ να τους εμβολιάσω». 
Ταυτόχρονα, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, 
ΑλέξηςΤσίπρας, δήλωσε μέσω social 
media ότι «οι υπουργοί και οι γενικοί 
γραμματείς παρατάχτηκαν για μια selfie 
με το εμβόλιο, σε μια εποχή που δεν 
υπάρχουν αρκετά ακόμη για γιατρούς 
και νοσοκόμες στην πρώτη γραμμή 
του μετώπου και ενώ οι πολίτες πρέ
πει να περιμένουν μέχρι το τέλος του 
καλοκαιριού για να εμβολιαστούν. Δεν 
είναι συμβολική κίνηση, αλλά επιτελικό 
ρουσφέτι. Κάποιος να τους ενημερώ

σει πως δεν υπάρχει εμβόλιο ειδικά για 
τους«άριστους»», σημείωσε.
Η απάντηση του κυβερνητικού εκπρο
σώπου Στέλιου Πέτσα ήταν «χθες κ. 
Τσίπρας εμβολιάστηκε λοιπόν από ένα 
εμβόλιο που ούτε έχει ανακαλυφθεί, 
ούτε έχει εξασφαλιστεί, 
θα ήταν για γέλια, αν δεν επρόκειτο για 
την προστασία της δημόσιας υγείας και 
της ανθρώπινης ζωής. Ο εμβολιασμός 
είναι ένα μεγάλο εθνικό εγχείρημα στο 
οποίο δεν χωρά η μικροκομματική μι- 
ζέρια. Ο κ. Τσίπρας επενδύει στην κα
ταστροφή».
Ο ΠαύλοςΧρηστίδης, εκπρόσωποςΤύ- 
πουτου Κινήματος Αλλαγής, δήλωσε ότι 
«πρινλίγες ημέρες η κυβέρνηση έδωσε 
στη δημοσιότητα λίστα με 45 άτομα που 
θα εμβολιαστούν. Σήμερα ανακοίνωσε 
126. Η διαφάνεια και η λογοδοσία επι
βάλλει απαντήσεις: Ποιοι είναι οι υπό
λοιποί; Και τι εξυπηρετεί ο εμβολιασμός 
τους», ενώ ο γραμματέας επικοινωνίας 
του ΚΙΝΑΛ, Παναγιώτης Βλάχος, τόνι
σε ότι «μέχρι χθες ξέραμε για γαλάζια 
παιδιά. Σήμερα μάθαμε ότι υπάρχουν 
γαλάζια εμβόλια».
Επίσης, αναφέρεται και στις δηλώσεις 
τουΈλληνα καθηγητή της Πολιτικής της 
Υγείας στη Σχολή Οικονομικών του Λον
δίνου (LSE), Ηλία Μόσιαλου ο οποίος 
δήλωσε ότι «δεν μου αρέσει να βλέπω 
νέουςανθρώπουςνα εμβολιάζονται όσο

ψηλά κι αν είναι σε κυβερνητικές ή επι
στημονικές θέσεις. Πρέπει να δώσουμε 
τα εμβόλια σε ευαίσθητες ομάδες που 
είναι πιο πιθανό να χρειαστεί να νοση
λευτούν, εφόσον νοσήσουν».

Πελώνη:
«Κλείνει η λίστα»
Μετά και απο τις έντονες αντιδράσεις και 
καταγγελίες, σχετικά με την προτεραι
ότητα αξιωματούχων της κυβέρνησης 
στο εμβόλιο κατά του κορωνοϊού, η 
αναπληρώτρια κυβερνητική εκπρόσω
πος κ. Αριστοτελία Πελώνη δήλωσε ότι 
ο συμβολισμός του θέματος εξαντλήθη
κε στον εμβολιασμό του πρωθυπουρ
γού και της πολιτικής και πολιτειακής 
ηγεσίας και ολοκληρώνεται σήμερα με 
τον εμβολιασμό του κ. Κουτσούμπα.
Η κ. Πελώνη, μιλώντας σήμερα στον 
ραδιοφωνικό σταθμό των «Παραπο
λιτικών», πρόσθεσε ότι «από εκεί και 
πέρα υπήρξε μια λίστα που αφορούσε 
κρίσιμες λειτουργίες του κράτους και 
της κυβέρνησης. Μέχρι χθες εμβολι
άστηκαν 66 κυβερνητικά στελέχη και 
κρατικοί λειτουργοί από τους 128 που 
επρόκειτο να εμβολιαστούν και εδώ 
κλείνει η λίστα».
Η κυβερνητική εκπρόσωπος τόνισε 
επίσης ότι τα υπόλοιπα άτομα που βρί
σκονταν στη λίστα θα εμβολιαστούν 
σύμφωνα με το χρονοδιάγραμμα που 
έχει δώσει η Εθνική Επιτροπή Εμβολι
ασμών για όλο τον πληθυσμό.

Δ. Κουτσούμπας:
Χρονοβόρος ο εμβολιασμός, τώρα 
μέτρα προστασίας της υγείας
Σήμερα η σκέψη μας είναι στους ασθε
νείς, είναι στους υγειονομικούς, που δί
νουν μάχη ζωής, δήλωσε, αμέσως μετά 
τον εμβολιασμό του κατά της Covid-19 
στο Νοσοκομείο «Ευαγγελισμός», ο 
γραμματέαςτηςΚΕτου ΚΚΕ, Δημήτρης 
Κουτσούμπας.
Έκανε λόγο για «συμβολική κίνηση», 
που «θέλει να στείλει το μήνυμα για την 
αναγκαιότητα του μαζικού εμβολιασμού 
του πληθυσμού. Βέβαια είναι σχετικά 
χρονοβόρα, μακροπρόθεσμη διαδικα
σία, γι' αυτό απαιτούνται τώρα μέτρα 
προστασίας της υγείας του λαού, θωρά- 
κισηςτου δημόσιου συστήματος υγείας, 
με μαζικές προσλήψεις υγειονομικών. 
Καλή χρονιά, χρόνια πολλά, δύναμη και 
υγεία» ευχήθηκε ο κ. Κουτσούμπας.
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